
A U R K I B I D E A

F SAILA:
Galderak:
—Galdera, Lanbide Heziketako maila ertaina edo/eta goi maila eta oinarrizko lanbide heziketa ezarrita
daukaten ikaste txeetako zuzendari tza-taldeek eskatutako zikloei buruzkoa. Foru Diputazioaren eran     tzuna
(3. or.).

—Galdera, Soria-Castejón trenbide-tartea berrireki tzeari buruzkoa. Foru Diputazioaren eran     tzuna (4. or.).
—Galdera, Fiterotik Cascantera doan NA-6900 errepideko Fiteroko zubiaren egoerari buruzkoa. Foru Dipu-
tazioaren eran     tzuna (5. or.).

—Galdera, Nafarroako Urrutiko Hizkun tza Eskola Ofizialeko matrikula-tasei buruzkoa. Foru Diputazioaren
eran     tzuna (7. or.).Datuak Babesteko Espainiako Bulegoak emandako ebazpenari buruzkoa. Ebazpen
horren bidez deklara tzen da ezen Nafarroako Osasun Publikoaren eta Lan Osasunaren Institutuak urratu
egin duela Datuak Babesteari buruzko Lege Organikoaren 4.2 eta 10 artikuluetan xedatutakoa. Foru Dipu-
tazioaren eran     tzuna (7. or.).

—Galdera, jakitekoa zer egin duen Hezkun tza Departamentuak Nafarroako Osasun Publikoaren eta Lan
Osasunaren Institutuaren urraketa dela-eta Datuak Babesteko Espainiako Bulegoak emandako ebazpenari
dagokionez. Foru Diputazioaren eran     tzuna (10. or.).

—Galdera, 71/2017 eta 72/2017 foru dekretuei buruzkoa. Foru Diputazioaren eran     tzuna (11. or.).
—Galdera,  txertoak uniber tsaliza tzeko neurriak ezar tzeari buruzkoa. Foru Diputazioaren eran     tzuna (12. or.).
—Galdera, Prestazio Handiko Trena eraiki tzeak eta abian jar tzeak Nafarroako Erdialdean izan lezakeen
inpaktu sozioekonomikoaren gaineko azterlanei buruzkoa. Foru Diputazioaren eran     tzuna (14. or.).

—Galdera, Prestazio Handiko Trena eraiki tzeak eta abian jar tzeak Nafarroako eremu ezberdinetan izan leza-
keen inpaktu sozioekonomikoaren gaineko azterlanei buruzkoa. Foru Diputazioaren eran     tzuna (16. or.).

—Galdera, Nafarroako Erdialdean Lanbide Heziketako titulazio gehiago eskain tzeaz Nafarroako Gobernuak
darabilen aurreikuspenari buruzkoa. Foru Diputazioaren eran     tzuna (18. or.).

—Galdera, Tafallako Errekoleten eraikinerako erabilera-proposamen egokienei buruzkoa. Foru Diputazioa-
ren eran     tzuna (19. or.).
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—Galdera, Nafarroako musikaren ar txibo-museo bat jar tzeko aukera dela-eta Nafarroako Gobernuak egiten
duen balorazioari buruzkoa. Foru Diputazioaren eran     tzuna (20. or.).

—Galdera, Lanbide Heziketako ikasleak eskola tzeko prozedurari buruzkoa. Foru Diputazioaren eran     tzuna
(22. or.).

—Galdera, uniber tsitatean sar tzeko probetan ikasleek lortutako emai tzei dagokienez autonomia erkidegoen
artean egon den aldeari buruzkoa. Foru Diputazioaren eran     tzuna (22. or.).

—Galdera, espe txeko osasun-lagun tzaren arloko eskumenak eskualda tzeko negoziazioari buruzkoa. Foru
Diputazioaren eran     tzuna (24. or.).

—Galdera, jakitekoa zein arrazoi izan zituen Nafarroako Gobernuak Larrialdietako Unitate Militarraren
uholdeen aurkako zerbi tzuaren lagun tza ez eska tzeko. Foru Diputazioaren eran     tzuna (25. or.).

G SAILA:
Txostenak, deialdiak eta Parlamentuko informazioa:
—Deialdia, Nafarroako Kontuen Ganberaren zerbitzuko auditoretzako teknikari izateko bost lanpostu huts
lekualdatze lehiaketa bidez betetzeko (horietako baterako euskaraz jakin behar da). Lekualdatze lehiaketa
bete gabe gelditu dela deklaratzea (28. or.).
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F saila:
GAL DE RAK

Galdera, Lanbide Heziketako maila ertaina edo/eta goi maila eta oinarriz-
ko lanbide heziketa ezarrita daukaten ikaste txeetako zuzendari tza-
taldeek eskatutako zikloei buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN     TZUNA

Lege bil      tza rre ko Erre ge la men du ko 114.1 arti ku -
lu an eza rri ta koa betez, agin    tzen dut Nafa rro a ko
Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi a le an argi ta ra dadin
Alberto Catalán Higueras jaunak egin da ko gal de -
ra ren eran      tzu na, Foru Dipu ta zio ak emana, Lanbi-
de Heziketako maila ertaina edo/eta goi maila eta
oinarrizko lanbide heziketa ezarrita daukaten
ikaste txeetako zuzendari tza-taldeek eskatutako
zikloei buruz koa. Gal de ra 2018ko apirilaren 20ko
48. Nafa rro a ko Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi a le an
argitaratu zen.

Iruñean, 2018ko maia tzaren 16an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

ERAN  TZU NA

Unión del Pueblo Navarro (UPN) talde parla-
mentarioak 9-18/PES/-00094 ida tzizko galdera
egin du. Hona Nafarroako Gobernuko Hezkun -
tzako kon tseilariaren informazioa:

Lanbide heziketako ikaste txeek beraiek irakas-
teko aurkeztu dituzten heziketa zikloen eskain tza
berrien eskaerei dagokienez, eta kontuan hartuta
bai ida tziz formalki aurkeztu diren eskaerak, bai
eta ikaste txeetako zuzendari tza-taldeen eta Lan-
bide Heziketako Zerbi tzuaren arteko bileran hi tzez
formulatutako gainerakoak ere, honela jokatu
dugu:

– “Instalazioa eta al tzari-hornikun tza” zikloa
gaztelaniaz, Iruñeko San Juan Donibane IIan.
Eskaera onartu da.

– “Urak trata tzeko sare eta estazioak” zikloa
gaztelaniaz, Imarkoaingo Energia Berriztagarrien
Goi Mailako IIan. Eskaera onartu da.

– “Hozteko eta giro tzeko instalazioak” zikloa
gaztelaniaz, Iruñeko Virgen del Camino IIPan.
Eskaera onartu da.

– “Mendetasun Egoeran dauden Per tsonak
Zain tzea” zikloa euskaraz, Al tsasuko Sakana LH
IIPan. Eskaera onartu da.

– “Ipar Eskia” zikloa gaztelaniaz, Irunberriko
IIPan. Eskaera onartu da.

“Jate txe-arloko zerbi tzuak zuzen tzea” zikloa
eta “Estilismoa eta ile-apainketako zuzendari tza”
zikloa gaztelaniaz, Burlata LH IIan. Eskaera onar-
tu da.

– “Ingurumen-hezkun tza eta -kontrola” zikloa
gaztelaniaz, Iruñeko Agroforestal IIan. Eskaera
onartu da.

– “Automatizazioa eta robotika industriala”
zikloa “Sistema elektrotekniko eta automatizatuak”
zikloaren ordez, gaztelaniaz Tafallako IIPan.
Eskaera onartu da.

– “Turismoko gidari tza, informazioa eta lagun -
tza” zikloa gaztelaniaz, Lizarrako Politécnico IIan,
Ostalari tzaren eta Turismoaren esparrutik eginda-
ko eskaerari jarraituz.

– “Egoki tzapen fisikoa” zikloa gaztelaniaz eta
“Gizarte eta kirol animazioa eta irakaskun tza” eus-
karaz Irunberriko IIPan eta “Egoki tzapen fisikoa”
zikloa gaztelaniaz Tuterako ETI IIPan. Eskaerak
onartu dira.

– Gainera, beste eskaera ba tzuk ere onartu
dira; esate baterako Lizarrako Politécnico IIan
“Plataforma ani tzeko aplikazioen garapena” ziklo-
aren eskain tza duala eta Mª Ana Sanz ikaste txean
“Administrazioa eta finan tzak” zikloa.

– Halaber, argi berdea eman zaio “Erizain -
tzako zainketa lagungarriak” zikloaren eskaerari
Tuterako ETI IIPan, arra tsaldeko eskain tzan. Hura
onartu da helduek ziklo horretarako sarbidea iza-
teko.
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Galdera, Soria-Castejón trenbide-tartea berrireki tzeari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN     TZUNA

Lege bil      tza rre ko Erre ge la men du ko 114.1 arti ku -
lu an eza rri ta koa betez, agin    tzen dut Nafa rro a ko
Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi a le an argi ta ra dadin
Alberto Catalán Higueras jaunak egin da ko gal de -
ra ren eran      tzu na, Foru Dipu ta zio ak emana, Soria-
Castejón trenbide-tartea berrireki tzeari buruz koa.
Gal de ra 2018ko apirilaren 27ko 53. Nafa rro a ko
Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi a le an argitaratu zen.

Iruñean, 2018ko maia tzaren 30ean

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

ERAN  TZU NA

Unión del Pueblo Navarro (UPN) parlamentu
taldeari atxikitako foru parlamentari Alberto Cata-
lán Higueras jaunak galdera parlamentarioa egin
du Castejón-Soria trenbide-linea berrireki tzeari
buruz (9-18/PES-00095). Hauxe da Garapen Eko-
nomikorako kon tseilariaren eran tzuna:

Castejón eta Soria lo tzen dituen trenbide-line-
ak zerbi tzua emateari u tzi zion eta trafikorako itxi-
ta dago 1996tik. Erabaki hori Renfek hartu zuen
eskaera eskasa zelako eta linearen manten tzeak
defizit handia eragiten zuelako.

Linea hori berriz ireki tzeko aukera, Soriako
Udalak bul tzatu duena Soriako eta Errioxako
beste udal ba tzuekin batera, ez da lehentasun
estrategiko bat Nafarroaren tzat. Nafarroaren tzako
lehentasun estrategikoa da Kantauri-Mediterrane-
oa korridorea indar tzea, Euskal Y-tik Zaragozarai-
no, Iruñetik eta Nafarroako Erriberatik igarota, bai
salgaien garraiorako, bai eta bidaiarien tzako ere,
edonola ere aldiriko trenbidearen eskain tza ego-
kia bermatuz.

Soria-Castejón trenbide-konexioak, zeina edo-
nola ere Estatuaren eskumena baita, eskatuko
luke balioespen ekonomiko bat egitea hura mar -
txan jar tzeari buruz, bai eta zerbi tzuaren opera-
zioaren kostuari buruz eta linea horren errentaga-

Eskatutakoekin bat ez datozen zikloen esleipe-
na:

– Energia Berriztagarrien Goi Mailako Zentro
Integratuan eskaera ba tzuk egin ziren energiaren
eta uraren familiakoak ez diren zikloei buruz,
baina eskualdeko beste ikaste txe ba tzuetan
eskain tza nahikoa zegoen; hori dela eta, erabaki
zen energiaren eta uraren lanbide arloa indar tzea
arlo bereko ziklo batekin.

– Lizarrako Politécnico IIPan zentroko departa-
mentuaren mailako eskaerak aurkeztu ziren, eta
eskari horiek aztertu ondoren, eskualdeko beha-
rrei eran tzun zaie “Turismoko gidari tza, informa-
zioa eta lagun tza” zikloaren eskain tzarekin, bai eta
“Plataforma ani tzeko aplikazioen garapena” ziklo-
aren on line erako prestakun tza ere eskainiz.

– Azkoiengo Ribera del Arga BHIan, “Inguru-
men hezkun tzako eta kontroleko Goi Teknikaria”
zikloa eskatu zen. Ikaste txearekin egindako bilera-
ren ondoren, ondorioztatu zen teknikari horren jar-
duketa-eremuak ez zuela presen tziarik ikaste -
txearen eragin-eremuan, eta arazo handiak
plantea zitezkeela curriculuma bera irakasteko.
Agroforestal IIak eskatutako “Zaldi-jarduerak”

zikloari buruz erabaki dugu hura ezar tzeko auke-
rak man tsoago azter tzea, horrekin lotuta dauden
espazio- eta instalazio-betekizunak direla eta, bai
eta profesional horien enplegagarritasuna aztertu
beharrekoa delako ere. Aukera gisa, eskaini zen
Ribera del Arga GHIan “Sistema Mikroinformatiko-
ak eta Sareak” erdi mailako zikloa ezar tzea, zeren
eta oso ziklo erakargarria baita, bai bere eremu
profesionalarengatik, bai goi mailako zikloetara
sar tzeko eskain tzen dituen aukerengatik ere.

Horrenbestez, hautatutako zikloak lan-inguru-
nean adierazitako beharrak, lurralde-kohesioko
eskakizunak eta prestakun tzaren har tzaileen kez-
kak kontuan hartuta aukeratu dira.

Aurrekoaz gainera, ziklo bakoi tzaren ezaugarri
berekiak dira haiek eman behar dituen ikaste txeari
buruzko erabakia orientatu dutenak, ikaste txeetan
baliagarri dauden baliabideen erabilera optimiza -
tzeko eta haietan efizien tzia handiagoa izateko,
haiek lanbide-eremu jakin ba tzuei begira espezia-
lizatuz.

Iruñean, 2018ko maia tzaren 16an

Hezkun tzako kon tseilaria eta Gobernuko ele-
duna: María Solana Arana



rritasunari buruz ere, etorkizunean egon daitekeen
eskaerari eta erabilerari dagokienez.

9-17/PES-00168 galdera parlamentarioari
eran tzunez informatu zen bezala, Nafarroako
Gobernuak hainbat kudeaketa-lan egin zituen joan
den urtean Administración de Infraestructuras
Ferroviariasekin (ADIF), trenbide-linea horren
Nafarroako tarteko lursailen balizko lagapen bate-
rako zeukan jarrerari buruz. ADIFek gaur arte ez
digu horri buruzko iri tzirik eman.

Berriki, ADIFek lehiaketara atera du Corellako
udalerrian 4 km inguruko probetarako tarte bat
ezarri eta abian jar tzeko emakida. ADIFek, ordea,
ez dio aurretik horri buruz informatu Nafarroako
Gobernuari. Albiste on bat da, berez, eskualdeko
ekonomian eragin positiboa izanen baitu, zeren
eta, gainera, Nafarroako espezializazio adimen -

tsuaren estrategiaren lehentasunei ederki egoki -
tzen zaion proiektu baten bitartez eginen baita.

Bestalde, Cintruenigoko, Corellako eta Fiteroko
udalek berriki adierazi dute trenbidearen egungo
trazadura berrireki tzearen guztiz kontra daudela.

Cintruenigoko kasuan egungo trazadurak
herria bitan bana tzen duelako eta ikaste txeen
ondoan dagoelako, horrek dakarren arriskuarekin;
beste bi kasuetan, berriz, geltokia herritik oso
urrun dagoelako eta ez dutelako bideragarri ikus-
ten.

Hori guztia jakinarazten dizut, Nafarroako Par-
lamentuko Erregelamenduaren 194. artikulua
betez.

Iruñean, 2018ko maia tzaren 30ean

Garapen Ekonomikorako kon tseilaria: Manuel
Ayerdi Olaizola
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Galdera, Fiterotik Cascantera doan NA-6900 errepideko Fiteroko zubia-
ren egoerari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN     TZUNA

Lege bil      tza rre ko Erre ge la men du ko 114.1 arti ku -
lu an eza rri ta koa betez, agin    tzen dut Nafa rro a ko
Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi a le an argi ta ra dadin
Alberto Catalán Higueras jaunak egin da ko gal de -
ra ren eran      tzu na, Foru Dipu ta zio ak emana, Fitero-
tik Cascantera doan NA-6900 errepideko Fiteroko
zubiaren egoerari buruz koa. Gal de ra 2018ko api-
rilaren 27ko 53. Nafa rro a ko Par la men tu ko Aldiz -
ka ri Ofi zi a le an argitaratu zen.

Iruñean, 2018ko maia tzaren 24an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

ERAN  TZU NA

Unión del Pueblo Navarro (UPN) parlamentu
taldeari atxikitako foru parlamentari Alberto Cata-
lán Higueras jaunak, Nafarroako Parlamentuko
Erregelamenduak ezarritakoaren babesean, gal-
dera egin du Fiteroko zubiaren gaur egungo egoe-
rari buruz (9-18/PES-00096). Hona Garapen Eko-
nomikorako kon tseilariak ematen dion eran tzuna:

– Zein da Fiterotik Cascantera doan NA-– Zein da Fiterotik Cascantera doan NA-
6900 errepideak zeharka tzen duen Fiteroko6900 errepideak zeharka tzen duen Fiteroko
zubiaren gaur egungo egoera?zubiaren gaur egungo egoera?

Fiteroko zubia, zeinaren zaharberri tze-obrak
2016ko apirilean amaitu bai tziren, adreiluzko
eraikun tzaren adibide berezi bat da, zeren eta
harrizko zubiak oso ugari diren arren, eskasak
baitira adreiluzko gangak dauzkatenak. Izan ere,
konpondutako gangak 1828ko uholde batean par -
tzialki sun tsitu zen zubi bat 1843an berreraiki -
tzearen emai tza dira. Izan ere, ikus daiteke zutoi-
nak eta estriboak jatorrizko harrizko fabrikakoak
direla. Zubia 1986an zabaldu zen jatorrizko zubia-
ren bi aldeetan atxikitako haga-pareak jarriz.

2013an, anomalia ba tzuk aurkitu ziren platafor-
man eta ahokoetan (gangaren paramentu bertika-
lak), bereziki Fitero aldekoetan. Horiek direla eta,
baimendutako gehieneko zama muga tzea aholka-
tu zuten. Azterlan xeheagoa egin ondoren, eraba-
ki zen egituraren erresisten tzia-gaitasuna segurta -
tzeko konponbidea zela hariak buloiekin jostea
eta ohol tza iragazgaiztea gal tzadako zoruaren
azpian hormigoizko lauza bat eginez. Proiektua
eta haren bete tzea kontu handiz egin dira,
eraikun tza noble horren i txuran eraginik ia batere
ez izateko. Horren emai tza egitura bat da, zeine-
an ibilgailu astunak iragateko erresisten tzia-
gaitasuna berrezarri baita.
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– Zergatik mugatu da zubi horretan ibilgai– Zergatik mugatu da zubi horretan ibilgai--
lu-zirkulazioa?lu-zirkulazioa?

Gaur egun, debekurik ez dago gehieneko pisu
baimendua bete tzen duten ibilgailuak iragateko;
alabaina, kontrako norabidearen lehentasuna
dago (R-5 eta R-6 seinaleak), gal tzadak egituran
daukan 5,60 metroko zabalera zorro tzarengatik. 

– Inolako arazorik al du?– Inolako arazorik al du?

Baiezkoan, zehaztu:Baiezkoan, zehaztu:

– - Zubi horretan 2016ko o tsailean, mar – - Zubi horretan 2016ko o tsailean, mar --
txoan eta apirilean eginiko konponketa par txoan eta apirilean eginiko konponketa par --
tz ia lak  ez a l  d i tu  eman espero izandakotz ia lak ez a l  d i tu  eman espero izandako
emai tzak?emai tzak?

– Zer irizpidetan oinarrituta egin zen jar– Zer irizpidetan oinarrituta egin zen jar--
duketa par tz ial  hura, eta ez egitura osoaduketa par tz ial  hura, eta ez egitura osoa
sendo tzeko orokorrago bat?sendo tzeko orokorrago bat?

“Nafarroako Foru Komunitateko errepide-sare-
ko zubien egituraren azterketarako laguntza tekni-
koa” kontratuaren bitartez, teknikari adituek aldiz-
ka ikuskapenak egiten dituzte Nafarroako
Gobernuaren errepide-sareko iragate-obra guztie-
tan, preben tzio-neurri gisa.

Ikuska tze espezializatuko lan horri esker zubi-
ko gangek paira tzen zuten isurpena detektatu zen,
bereziki ezkerreko aldekoa. Horrenbestez, aztertu
zen eta programatu zen zenbait manten tze- eta
kon tserbazio-lan egitea Alhama ibaiaren gaineko
egituran, Cascante-Fitero NA-6900 errepidearen
19+470 kilometro puntuan, Fitero herriaren sarre-
ran, “Tuterako Kon tserbazio Zentroaren Errepide-
en Kon tserbazio Integrala” kontratuaren aurrekon-
tuaren kargura. Obrak Garapen Ekonomikorako
Departamentuko Kon tserbazio Zerbi tzuak egin
zituen. Gangaren eta tinpanoen konfigurazioa eta
egiturazko fun tzionamendua errespeta tzen zituen
konponbide bat planteatu zen, zeinak aukera
eman bai tzuen galdutako erresisten tzia-gaitasuna
berrezar tzeko eta obrari fun tzionaltasuna i tzul -
tzeko, hainbat astez zubiko trafikoa itxi behar izan

gabe. Jarduketa horrek egituraren errehabilitazio
integrala ekarri zuen, baina haren bilakaeraren
jarraipena egitea gomenda tzen zen. Agerikoa den
bezala, jarduketa horrek isurpenen arazoa kon-
pondu zuen, horixe bai tzen zubiak paira tzen
zuena, baina ez zuen berma tzen aurreran tzean
beste arrazoi ba tzuetatik heldutako patologiak ez
gerta tzea.

– Zer urra ts egiteko asmoa du orain Nafa– Zer urra ts egiteko asmoa du orain Nafa--
rroako Gobernuak, zubiaren erabilera berma rroako Gobernuak, zubiaren erabilera berma --
tzeko?tzeko?

– Zer epetan?– Zer epetan?

– Zer aurrekonturekin?– Zer aurrekonturekin?

– Berri eman al zaio Fiteroko Udalari?– Berri eman al zaio Fiteroko Udalari?

Egituraren errehabilitazioa egin ondoren, iku-
sizko ikuska tzearen bertatik bertarako errekonozi-
mendu lanekin batera, egitura topografikoki ses-
tran jar tzeko lana egiten da aldizka; horrekin
guztiarekin, egituraren berezko mugimenduak eta
haien bilakaera zehaztu nahi dira, eta mugimendu
diferen tzialak bereizi. Azkenik, 2018ko apirilaren
10ean, erdiko zutoinean zundaketa bat egin da,
betelanean erabilitako materialak azter tzeko, eta
beste zundaketa bat ezkerreko estriboan, azken
hori ingurunean hezetasunak daudelako, jatorri
zehaztu gabekoak, egitura kaltetu dezaketenak.

Zubiko eskuineko aldean, uraren kanalizazio
bat badago, gaur egun jada zerbi tzuan ez dagoe-
na; hori dela eta, hodi hori ken tzea pen tsa tzen ari
da.

Ez da aurreikusi inongo jarduketarik egitea
Alhama ibaiaren gaineko pasabidean.

Hori guztia jakinarazten dizut, Nafarroako Par-
lamentuko Erregelamenduaren 194. artikulua
betez.

Iruñean, 2018ko maia tzaren 22an

Garapen Ekonomikorako kon tseilaria: Manuel
Ayerdi Olaizola
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Galdera, Nafarroako Urrutiko Hizkun tza Eskola Ofizialeko matrikula-
tasei buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN     TZUNA

Galdera, Datuak Babesteko Espainiako Bulegoak emandako ebazpenari
buruzkoa. Ebazpen horren bidez deklara tzen da ezen Nafarroako Osa-
sun Publikoaren eta Lan Osasunaren Institutuak urratu egin duela
Datuak Babesteari buruzko Lege Organikoaren 4.2 eta 10 artikuluetan
xedatutakoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN     TZUNA

Lege bil      tza rre ko Erre ge la men du ko 114.1 arti ku -
lu an eza rri ta koa betez, agin    tzen dut Nafa rro a ko
Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi a le an argi ta ra dadin
Alberto Catalán Higueras jaunak egin da ko gal de -
ra ren eran      tzu na, Foru Dipu ta zio ak emana, Datuak
Babesteko Espainiako Bulegoak emandako ebaz-
penari buruzkoa. Ebazpen horren bidez deklara -
tzen da ezen Nafarroako Osasun Publikoaren eta
Lan Osasunaren Institutuak urratu egin duela
Datuak Babesteari buruzko Lege Organikoaren
4.2 eta 10 artikuluetan xedatutakoa. Gal de ra
2018ko apirilaren 27ko 53. Nafa rro a ko Par la men -
tu ko Aldiz ka ri Ofi zi a le an argitaratu zen.

Iruñean, 2018ko maia tzaren 22an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

ERAN  TZU NA

Unión del Pueblo Navarro parlamentu-taldeari
atxikitako foru parlamentari Alberto Catalán
Higueras jaunak ida tziz eran tzuteko galdera egin
du (PES-00098), jakin nahi baitu Nafarroako
Gobernuak zer neurri hartu duen berriro ere gerta
ez dadin Datuak Babesteko Espainiako Bulegoak
ebazpen bidez detektatu dituenen an tzeko egoe-
rarik... Hauxe da Nafarroako Gobernuko Osasu-
neko kon tseilariak horren gainean informatu beha-
rrekoa:

2017ko o tsailaren 13an, Juan Carlos Laboreo
Viela jaunak, AFAPNA sindikatua ordezkatuz,
kexa bat aurkeztu zion Nafarroako Arartekoari,
Nafarroako Osasun Publikoaren eta Lan Osasu-
naren Institutuak “Wha tsapp” talde bat sortua bai -
tzuen praktikaldian ari ziren maisu-maistrei azter-
keta medikoetarako hi tzordua emateko.

Lege bil      tza rre ko Erre ge la men du ko 114.1 arti ku -
lu an eza rri ta koa betez, agin    tzen dut Nafa rro a ko
Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi a le an argi ta ra dadin
Alberto Catalán Higueras jaunak egin da ko gal de -
ra ren eran      tzu na, Foru Dipu ta zio ak emana, Nafa-
rroako Urrutiko Hizkun tza Eskola Ofizialeko matri-
kula-tasei buruz koa. Gal de ra 2018ko apirilaren
27ko 53. Nafa rro a ko Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi -
a le an argitaratu zen.

Iruñean, 2018ko maia tzaren 21ean

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

ERAN  TZU NA

Unión del Pueblo Navarro talde parlamenta-
rioari atxikitako foru parlamentari Alberto Catalán

Higueras jaunak 9-18/PES-00097 ida tzizko galde-
ra aurkeztu du. Hauxe da Nafarroako Hezkun -
tzako kon tseilariaren informazioa:

Hezkun tza Departamentuak ez du Nafarroako
Urruneko Hizkun tza Eskola Ofizialean matrikula-
tasarik igo tzeko asmorik. Izan ere, Tarifei buruzko
Foru Aginduak, hemendik gu txira izapidetu eta
2018-19 ikasturtean aplika tzekoa izanen denak,
ez du inongo igoerarik aurreikusi.

Iruñean, 2018ko maia tzaren 21ean

Hezkun tzako kon tseilaria eta Gobernuko ele-
duna: María Solana Arana



Osasun Departamentuak kexa horren harira
igorritako  txostenean, Nafarroako Osasun Publiko-
aren eta Lan Osasunaren Institutuak konpromisoa
har tzen zuen etorkizunean, kolektibo jakin ba -
tzuekin komunika tzeko berehalako mezulari tza-
aplikazioak erabili behar izatekotan, komunikazio
hori banaka egiteko, talde kolektiboak sortu gabe,
hartara izaera per tsonaleko datuen babesa ber-
matuta egon zedin (kasu honetan, langile publikoa
izateko izangai bakoi tzaren telefono partikularra).

Nafarroako Arartekoak, 2017ko apirilaren
18an, egitateak aztertu ondoren, amaitu zuen
Osasun Departamentuari gogoraraziz per tsonen
izaera per tsonaleko datuen babesa berma tzeko
legezko betebeharra duela, eta erago tzi behar
duela datu horiek erabil daitezela interesdunek
horretarako baimen zalan tza gabea eta berariaz-
koa eman gabe.

2017ko apirilaren 19an, Osasun Departamen-
tuak egindako gogorarazpena onartuz eran tzun
zion Nafarroako Arartekoari.

2017ko maia tzaren 3an, Nafarroako Ararteko-
ak espediente hori amaitu zuen adieraziz Osasun
Departamentuak legezko betebeharren gogora-
razpenarekin bat zetorren jarduketa zuela eta
eskerrak ematen zizkion departamentuari bere
lankide tzarengatik.

2017ko o tsailaren 22an, Juan Carlos Laboreo
Viela jaunak, AFAPNA sindikatua ordezkatuz,
idazki bat aurkeztu zuen Datuak Babesteko Espai-
niako Bulegoan, “Wha tsapp” talde baten sorrera
sala tzeko.

Espedientea izapidetu ondoren, Datuak Babes-
teko Espainiako Bulegoko zuzendariak 2018ko
apirilaren 3an ebazpena eman zuen. Hartan
deklara tzen du Nafarroako Osasun Publikoaren
eta Lan Osasunaren Institutuak gai honetan
Datuen Babesari buruzko Lege Organikoa urratu
duela.

Halako egoerarik berriz gerta ez dadin hartuta-
ko neurriei buruz galdetu denez, gogora ekarri
beharra dago Bulegoaren ebazpenean jasotako
adierazpena, zeinak honako hau baitio hi tzez hi tz:

“Kasu honetan ez da beharrezko tzat jo tzen
NOPLOIri errekerimendua egitea neurri zeha tzak
har di tzan aztertutako arau-haustearen eraginei
amaiera eman edo haiek zuzen tzeko, zeren eta
aztertutako egitateak jokabide jakin bati baitagoz-
kio, eta Institutuak neurriak hartuak baititu berriz
gerta ez dadin saihesteko. Zehazki, honako ingu-
ruabar hauek hartu dira kontuan:

- Lehenengo aldia da “Wha tsapp” talde bat
sor tzen dela praktikaldian dauden maisu-maistre-
kin harremanetan jar tzeko.

- Taldea sortu eta 8 orduren buruan deusezta-
tu zen, ukituekin bide horretatik harremanetan jarri
bezain laster.

- Nafarroako Arartekoaren 2017ko apirilaren
18ko Ebazpenean, zeina prozedurara gehitu
baita, Osasun Departamentuaren  txostenaren
edukiaren zati bat jaso tzen da, zeinean honako
hau aipa tzen baita: “...Nafarroako Osasun Publi-
koaren eta Lan Osasunaren Institutuak konpromi-
soa har tzen du etorkizunean, zenbait kolektibore-
kin komunika tzeko berehalako mezulari tzako
aplikazioak erabil tzekotan, komunikazio hori
banaka egiteko, talde kolektiboak sortu gabe,
hartara izaera per tsonaleko datuen babesa ber-
matuta gera dadin (kasu honetan langile publikoa
izateko izangaien telefono partikularraren zenba-
kia).”

Horrenbestez, oraingoan, Datuak Babesteko
Espainiako Bulegoak berak, kasuaren berezitasu-
na aitortuta, ez du Nafarroako Osasun Publikoa-
ren eta Lan Osasunaren Institutua premia tzen
bestelako neurririk har tzeko, eta aholkatu ere ez
dio egiten halakorik egitea.

Azkenik, kasu honi dagokionez, bidezkoa da
honako inguruabar hauek nabarmen tzea, hura
argi tze aldera:

1.a Datuak Babesteko Espainiako Bulegoak
berak berariaz aitor tzen du Nafarroako Osasun
Publikoaren eta Lan Osasunaren Institutuak
gaikun tza duela maisu-maistren kidegoan prakti-
kaldian dauden fun tzionarioen identifikaziorako
eta harremanetarako datuak eskura tzeko eta
erabil tzeko. Hori dela eta, praktikaldian dauden
maisu-maistren izaera per tsonaleko datuen trata-
menduak, Agen tziaren beraren arabera, ez zuen
titularren adostasuna eska tzen. Hau da, Hezkun -
tza Departamentuak Institutuari datuak transmiti -
tzea bera fun tzio publikoaren araudiaren eta izae-
ra per tsonaleko datuen babesaren pean dago.

2.a Maisu-maistren kidegorako oposizio bidez-
ko sarbideari buruzko araudiari jarraituz, karrerako
fun tzionarioa izendatua izateko eskubidea eduki -
tzeko kasuan kasuko oposizioa eta praktikaldia ez
ezik, azterketa mediko bat ere gainditu beharra
dago. Horri dagokionez, gogorarazi beharra dago
praktikaldian zeuden 200 maisu-maistretatik
170ek azterketa medikoa pasata zutela, eta beste
30 geldi tzen zirela, zeinekin ezinezko gertatua bai -
tzen harremanetan jar tzea azterketa egiteko,
zeren eta ez bai tzieten ez deiei, ez bidalitako
mezuei eran tzuten. Egoera horren ondorioz, eta
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per tsona horien onurarako sortu en Wha tsapp tal-
dea, gogorarazi behar baita ezinbestez gainditu
beharra zutela azterketa medikoa karrerako fun -
tzionario izendatuak izateko eskubidea lor tzeko
(oposizio bat eta praktikaldia gainditu ondoren).
Neurri gogo tsu hori, 30 per tsona horien tzako
onura bila tzen duena, da AFAPNA sindikatuaren
salaketa eragin duena. Hala eta guztiz ere, talde
horren bidezko informazio-kudeaketak emai tza
positiboa eman zuen: ukitutako hogeita hamar
per tsonek hi tzordua hartu ahal izan zuten azterke-
ta medikoa egiteko, eta, azkenean, maisu-mais-
tren kidegoko fun tzionario izendatu zituzten.

3.a Lehenengo aldia da Institutuak Wha tsapp
talde kolektibo bat sortu duena per tsonekin
komunika tzeko, eta talde hori sortu eta 8 orduren
buruan itxi zen.

4.a Talde horretan sartu ziren per tsonek talde-
ko gainerako per tsonei buruz eskuratu ahal izan
zituzten datuak maila apaleko datu per tsonalak
dira; hau da, per tsonen intimitatean eragin edo
afekzio  txikiena dutenak. Datu horiek telefono
mugikorraren zenbakia, per tsona bakoi tzak Wha -
tsappean duen profileko argazkiak eta aplikazio
horretan erabil tzen duen izena besterik ez dira (ez
dute zertan bat etorri izen errealarekin).

5.a Bulegoak berak aitor tzen duenez, Institu-
tuak telefonoaren datua erabil dezake kasu hone-
tan praktikaldian dauden fun tzionarioekin harre-
manetan jar tzeko, baina banaka egin behar du
hori (baita Wha tsapp aplikazioaren bitartez ere).

6.a AFAPNAk Nafarroako Arartekoari eta Bule-
goari aurkeztutako dokumentuen barruan, Wha -
tssap taldearen “pantaila-argazki” bat ageri da,
zeinean ikus baitaiteke nola bertan ager tzen diren
datuen jabe diren hiru per tsonek eskerrak ematen
dizkioten Institutuari emandako informazioarenga-

tik. Hau da, ekin tza horrek ustez ukitutako per -
tsonek ez dute harengatik inongo kexurik adierazi;
ai tzitik, eskerrak ematen dituzte informazioarenga-
tik.

7.a Ekin tza kokatu beharra dago zabal errotuta
dagoen “jokabide sozial” batean. Izan ere, per -
tsonok berehalako mezulari tza-zerbi tzuaren talde-
etan sar tzea onar tzen edo tolera tzen dugu, nahiz
eta horretarako adostasuna eman gabeak izan,
ongi baitakigu gure informazioa publiko egitearen
ala ez egitearen jabe bagarela; hau da, aplikazioa
pribatutasun-aukeren bitartez konfiguratu dezake-
gu gure datuen ikusgarritasuna muga tzeko.

8.a Fun tzio publikora sar tzeko hautapen-proze-
su bateko datuak publizitate- eta gardentasun-
prin tzipioen pean daude. Ez da ahaztu behar opo-
sizio-egileek telefonoaren datua eman dutela
fun tzio publikora sar tzeko norgehiagokako hauta-
pen prozesu baten baitan.

9.a Azkenik, arau-haustea testuinguruan jarri
beharra dago, hura jarriz entitate pribatuek (zeinei
zehapenak jarri ahal bai tzaizkie) Wha tsapp talde-
ak sor tzearen aurrean Bulegoak izan duen jarrera-
ren aurrez aurre, Institutuak egin duena baino ez-
bete tze handiagoen kasuetan. Hartara, gogora
ekarri ahal dira Bulegoaren R/03187/2016,
R/00917/2015, R/00021/2015, R/01215/2011 edo
R/02302/2017 ebazpenak, zeinetan Agen tziak
erabaki bai tzuen enpresa arau-hausleei ohartaraz-
pena egitea.

Hori guztia jakinarazten dizut, Nafarroako Par-
lamentuko Erregelamenduaren 194. artikulua
betez.

Iruñean, 2018ko maia tzaren 14an

Osasuneko kon tseilaria: Fernando Domínguez
Cunchillos



Nafarroako Parlamentuko A.O. / IX. legegin tzaldia                                99. zk. / 2018ko abuztuaren 3an

10

Galdera, jakitekoa zer egin duen Hezkun tza Departamentuak Nafarroako
Osasun Publikoaren eta Lan Osasunaren Institutuaren urraketa dela-
eta Datuak Babesteko Espainiako Bulegoak emandako ebazpenari
dagokionez.

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN     TZUNA

Lege bil      tza rre ko Erre ge la men du ko 114.1 arti ku -
lu an eza rri ta koa betez, agin    tzen dut Nafa rro a ko
Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi a le an argi ta ra dadin
Alberto Catalán Higueras jaunak egin da ko gal de -
ra ren eran      tzu na, Foru Dipu ta zio ak emana, jakite-
koa zer egin duen Hezkun tza Departamentuak
Nafarroako Osasun Publikoaren eta Lan Osasu-
naren Institutuaren urraketa dela-eta Datuak
Babesteko Espainiako Bulegoak emandako ebaz-
penari dagokionez. Gal de ra 2018ko apirilaren
27ko 53. Nafa rro a ko Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi -
a le an argitaratu zen.

Iruñean, 2018ko maia tzaren 21ean

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

ERAN  TZU NA

Unión del Pueblo Navarro talde parlamenta-
rioari (UPN) atxikitako foru parlamentari Alberto
Catalán Higueras jaunak ida tziz eran tzuteko gal-
dera egin du (9-18/PES-00099). Hauxe da Nafa-
rroako Hezkun tzako kon tseilariaren eran tzuna:

Hezkun tza Departamentuak ezagutu du
Datuak Babesteko Espainiako Bulegoak emanda-
ko ebazpena. Ebazpen horren bidez deklara tzen
da ezen Nafarroako Osasun Publikoaren eta Lan
Osasunaren Institutuak (NOPLOI) urratu egin
duela Datuak Babesteari buruzko Lege Organiko-
aren 4.2 eta 10. artikuluetan xedatutakoa. Egitate
horiek, izan ere, arau-hauste astunak dira 44.3.c)
eta 44.3.d) artikuluetan xedatutakoaren arabera.

Maisu-maistren kidegoan sar tzeko hautapen-
prozesuan onartuak izatea eskatu zuten per -
tsonek —Hezkun tza Departamentuko Giza Balia-
bideen Zerbi tzuko zuzendariaren o tsailaren 12ko
400/2016 Ebazpenaren bidez one tsi zen prozesu
hori— Administrazio dei-egileari zenbait datu per -
tsonal eman zizkioten, per tsona horien deialdiko

parte-har tzearekin lotutako xede ba tzuekin; datu
horien artean, telefono-zenbakia dago, prozedura-
rekin lotutako edozein gairi buruz komunikatu ahal
izateko.

Deialdiaren hamabigarren oinarrian, zeinak
hautapen-prozeduraren praktikaldia arau tzen
baita, 5. apartatuan ezar tzen da ezen hark irauten
duen bitartean praktikaldian dauden langile fun -
tzionarioek azterketa mediko bat eginen dutela,
egiazta tze aldera irakasle-eginkizuna zuzen bete -
tzeko behar diren baldin tza fisiko eta psikikoak
bete tzen dituztela —2.1.c) oinarrian exigi tzen den
baldin tza da hori— eta xeda tzen da azterketa
mediko hori gaindi tzen ez duenak karrerako fun -
tzionarioa izendatua izateko eskubide guztiak gal-
duko dituela.

Hautapen-prozedura arau tzen duten oinarrie-
tan xedatutakoa bete tzeko —oinarri horiek bai
Administrazioa, bai parte-har tzaileak lo tzen dituz-
te—, Hezkun tza Departamentuak Nafarroako
Osasun Publikoaren eta Lan Osasunaren Institu-
tuari —hura ere Nafarroako Foru Komunitateko
Administrazioaren erakundea da, arloko eskudu-
na— praktikaldian zeuden langile fun tzionarioen
behar ziren datu per tsonalak eman zizkion,
NOPLOIko langileek praktikaldian zeuden fun -
tzionarioekin komunikatu ahal izateko eta egin
beharreko azterketa medikorako behar ziren hi -
tzorduak emateko.

Datuak ez ziren inolaz ere eman Wha tsApp
taldea sor zedin.

Halaber, Hezkun tza Departamentua ez da
talde horren sorreraren eran tzulea, ebazpenak
berariaz jaso tzen duenez.

Iruñean, 2018ko maia tzaren 21ean

Hezkun tzako kon tseilaria eta Gobernuko ele-
duna: María Solana Arana
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Galdera, 71/2017 eta 72/2017 foru dekretuei buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN     TZUNA

Lege bil      tza rre ko Erre ge la men du ko 114.1 arti ku -
lu an eza rri ta koa betez, agin    tzen dut Nafa rro a ko
Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi a le an argi ta ra dadin
Mónica Doménech Linde andreak egin da ko gal -
de ra ren eran      tzu na, Foru Dipu ta zio ak emana,
71/2017 eta 72/2017 foru dekretuei buruz koa.
Gal de ra 2018ko maia tzaren 11ko 62. Nafa rro a ko
Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi a le an argitaratu zen.

Iruñean, 2018ko maia tzaren 31n

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

ERAN  TZU NA

Unión del Pueblo Navarro (UPN) talde parla-
mentarioari atxikitako foru parlamentari andrea
Mónica Doménech Linde andreak ida tzizko galde-
ra egin du (9-18/PES-00100). Hauxe da
Lehendakari tzako, Fun tzio Publikoko, Barneko eta
Justiziako kon tseilariaren eran tzuna:

Fun tzio Publikoaren zuzendariaren  txostena
gehitu dizuet, 2018ko maia tzaren 30ekoa, zeinak
ida tzizko galderan eskatutakoari eran tzuten baitio.

Hori guztia jakinarazten dizut Nafarroako Par-
lamentuko Erregelamenduko 194. artikulua betez.

Iruñean, 2018ko maia tzaren 31n

Lehendakari tzako, Fun tzio Publikoko, Barneko
eta Justiziako kon tseilaria: Mª José Beaumont
Aristu

Unión del Pueblo Navarro (UPN) talde parla-
mentarioari atxikitako foru parlamentari Mónica
Doménech Linde andreak galdera ida tzia aurkez-
tu du 2018ko apirilaren 23an. Hona hemen infor-
matu beharrekoa:

Nafarroako Administrazio Publikoetan langile-
ak administrazio araubidean kontrata tzeko arauak
ezar tzen dituen irailaren 28ko 68/2009 Foru
Dekretuak honako hau dio 12. artikuluan:

“1. Administrazio araubidean kontrata tzen
diren langileei Nafarroako administrazio publikoe-
tako fun tzionarioen tzat ezarritako araudi berbera
aplikatuko zaie oporrei, lizen tzia eta baimen
ordainduei eta eszeden tzia bereziari dagokienez,
eta horrelakoak har tzeagatik ez da inola ere alda-
tuko kontratuaren iraupena edo kontratua buka -
tzeko kausak.

2. Hasiera bateko aurreikuspenen arabera gu -
txienez sei hilabeteko iraupena duten kontratue-
tan, administrazio araubidean kontrata tzen diren

langileek norberaren aferetarako lizen tzia ez-
ordainduak eska tzen ahalko dituzte, fun -
tzionarioek horrelakoak eska tzeko duten araudian
adierazitakoari jarraikiz, eta horrelakoak har -
tzeagatik ez da inola ere aldatuko kontratuaren
iraupena edo kontratua buka tzeko kausak.

3. Gu txienez hiru hilabeteko epea duten kon-
tratuetan, administrazio araubidean kontratatutako
langileek aukera izanen dute lanaldi murriztua
lanaldi osotan pila tzeko apirilaren 4ko 27/2011
Foru Dekretuaren 8.2 artikuluan aurreikusitakoa-
rekin bat. Ez bada hala, pilaketa hilabeteko konta-
ketarekin egin ahal izanen da gehienez ere.

Administrazio araubidean kontratatutako langi-
leei aurreko ida tz-zatiko pilaketa onar tzeak ez die
inola ere eraginen ez kontratuaren iraupenari ez
hura iraungi tzeko arrazoiei eta, hala balegokio,
nominan dagokion erregularizazioa eginen da,
lanaldi murriztua zer alditan pilatu den, aldi horre-
tan benetan egindako ordu kopuruaren arabera.”

Bestalde, langile lan-kontratudunei dagokie-
nez, 2018ko urtarrilaren 26ko Nafarroako Aldizkari
Ofizialean argitaratu zen Nafarroako Foru Komu-
nitateko Administrazioaren eta haren erakunde
autonomoen zerbi tzuko langile lan-kontratudunei
fun tzionarioen opor, lizen tzia eta baimenen eta
lanaldi murrizketaren araubidea aplika tzeari
buruzko akordioa, zeinak honako eduki hau bai-
tauka:

"1. Aplikazio-eremua.

Akordio hau Nafarroako Foru Komunitateko
Administrazioko eta haren erakunde autonomoe-
tako langile lan-kontratudunei aplikatuko zaie.

2. Indarraldia.

Akordio hau bere aplikazio-eremuaren barneko
langileei aplikatuko zaie 2017ko irailaren 1etik.

3. Xedea.

Akordio honen xedea da ezar tzea, indarreko
araudiari jarraituz Nafarroako Administrazio Publi-
koetako fun tzionarioei dagokien opor, lizen tzia eta
baimenen eta lanaldi murrizketaren araubidea
Nafarroako Foru Komunitateko Administrazioaren
eta haren erakunde autonomoen zerbi tzuko langi-
le lan-kontratudunei ere aplikatuko zaiela”.

Bestalde, aipatu beharra dago Nafarroako
Administrazio Publikoetan langileak administrazio
araubidean kontrata tzeko arauak ezarri zituen irai-



laren 28ko 68/2009 Foru Dekretuak honako hau
ezar tzen duela: “Foru dekretu honetan edo dago-
kion kontratuan ezar tzen ez den orotan, adminis-
trazio araubidean kontrata tzen diren langileei
Nafarroako Foru Komunitateko Administrazioaren
zerbi tzuko fun tzionarioei aplika tzen zaien araubide
orokorra aplikatuko zaie, horrelako langile
izaeraren tzat egokia baldin bada; fun tzionarioen
araubide juridikoa arau tzen duten legezko eta
erregelamenduzko xedapenak ere aplikatuko zaiz-
kie, fun tzionario izaerari berez dagozkionak izan
ezik.”

Ordainsari-elementuei dagokienez, salbuespen
gisa aipatu beharra dago graduari dagokion
ordainsaria soilik langile fun tzionarioei aplikatu
behar zaiela, izaera horri baitagokio. Halaber,
aipatu beharra dago Nafarroako Foru Komunitate-
an indarrean dauden karrera profesionaleko foru
legeek jaso tzen dutela hura kolektibo jakin ba tzuei
baizik ez ordain tzea, eta soil-soilik langile finkoei.

Iruñean, 2018ko maia tzaren 30ean

Fun tzio Publikoaren zuzendari nagusia: Amaia
Goñi Lacabe
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Galdera,  txertoak uniber tsaliza tzeko neurriak ezar tzeari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN     TZUNA

Lege bil      tza rre ko Erre ge la men du ko 114.1 arti ku -
lu an eza rri ta koa betez, agin    tzen dut Nafa rro a ko
Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi a le an argi ta ra dadin
Begoña Ganuza Bernaola andreak egin da ko gal -
de ra ren eran      tzu na, Foru Dipu ta zio ak emana,
 txertoak uniber tsaliza tzeko neurriak ezar tzeari
buruz koa. Gal de ra 2018ko maia tzaren 11ko 62.
Nafa rro a ko Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi a le an
argitaratu zen.

Iruñean, 2018ko ekainaren 1ean

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

ERAN  TZU NA

Unión del Pueblo Navarro talde parlamenta-
rioari atxikitako foru parlamentari Begoña Ganuza

Bernaola andreak ida tzizko galdera egin du (9-
18/PES-00101), zeinaren bidez informazioa eska -
tzen baitu “ txertoak uniber tsaliza tzeko neurriei”
buruz. Honako hau da Nafarroako Gobernuko
Osasuneko kon tseilariak igorri beharreko informa-
zioa:

Osasun Departamentuak neurririk ezarrikoOsasun Departamentuak neurririk ezarriko
al du  txertoak uniber tsaliza tzeko?al du  txertoak uniber tsaliza tzeko?

Haurrak  txerta tzeko Nafarroako egutegi ofizia-
la alda tzen duen Nafarroako Osasun Departa-
mentuko kon tseilariaren o tsailaren 26ko 75E/2016
Foru Aginduaren bidez ezarritako  txerto-
programak Osasun Sistema Nazionalaren Lurral-
de arteko Kon tseiluko Osasun Publikoaren Ba -
tzordean one tsitako  txerto guzti-guztiak bil tzen
ditu.



Haurrak  txerta tzeko Nafarroako egutegi ofizia-
lean jasotako  txertoak doanekoak dira eta herritar
guzti-guztiei zuzenduta daude; horrenbestez,
uniber tsalak dira eta ez dago haiek uniber tsal -
tzeko neurri berririk hartu beharrik.

Zer neurri?Zer neurri?

Ez da bidezkoa.

Zein  txerto?Zein  txerto?

Batere ez.

Ba al du asmorik papi lomaren aurkakoBa al du asmorik papi lomaren aurkako
haur- txertoa mutilei ere zabal tzeko?haur- txertoa mutilei ere zabal tzeko?

Haurrek paira tzen duten giza papilomaren biru-
saren aurkako  txertoak zabal tzeko asmorik ez
dago, honako arrazoi hauengatik:

– Nafarroan nesken  txerta tzearen estaldura %
85etik gorakoa da.

– Nesken % 70etik gorako estaldurak daude-
nean, denborarekin, populazioaren babes kolekti-
boa lor tzen da, halako moduz non  txertoen genoti-
poen aurrean babestuta gera tzen baitira, halaber,
 txertatu ez diren neskatoak/emakumeak eta
 txertatu gabeko haur/gizon heterosexualak, zeren
eta giza papilomaren birusak heterosexualen arte-
an zirkula tzeari uzten baitio, haren antigenoak
 txertoan badaudelako. Txertatuta dauden emaku-
meak ez dira ku tsa tzen eta, horrenbestez, ezin
dituzte gizonak ku tsatu, ez eta beste emakume
ba tzuk ere,  txertatuta egon ala ez.

– Babes kolektibo hori ez li tzateke iri tsiko gizo-
nekin sexua duten gizonengana, eta aurreikusita
dago Nafarroako helduen  txertoaren egutegiaren
hurrengo aldaketan giza papilomaren birusaren
aurkako  txertoa jaso tzea gizonekin sexua duten
gizonen tzat, 26 urtetik beherakoak direnen tzat.
Nolanahi ere, aldaketa hori egin baino lehen, indi-
kazio hori nazio mailan Txertoen Programarako
eta Erregistrorako Ponen tzian one tsiko li tzateke,
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Galdera, Prestazio Handiko Trena eraiki tzeak eta abian jar tzeak Nafarro-
ako Erdialdean izan lezakeen inpaktu sozioekonomikoaren gaineko
azterlanei buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN     TZUNA

Lege bil      tza rre ko Erre ge la men du ko 114.1 arti ku -
lu an eza rri ta koa betez, agin    tzen dut Nafa rro a ko
Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi a le an argi ta ra dadin
Maiorga Ramírez Erro jaunak egin da ko gal de ra -
ren eran      tzu na, Foru Dipu ta zio ak emana, Presta-
zio Handiko Trena eraiki tzeak eta abian jar tzeak
Nafarroako Erdialdean izan lezakeen inpaktu
sozioekonomikoaren gaineko azterlanei buruz koa.
Gal de ra 2018ko maia tzaren 11ko 62. Nafa rro a ko
Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi a le an argitaratu zen.

Iruñean, 2018ko uztailaren 5ean

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

ERAN  TZU NA

EH Bildu-Nafarroa talde parlamentarioari atxi-
kitako foru parlamentari Maiorga Ramírez Erro
jaunak 9-18/PES-00102 eta9-18/PES-00103 gal-
dera parlamentarioak egin ditu Prestazio Trenak
Nafarroako erdialdean eta gainerako eskualdee-
tan izan lezakeen inpaktu sozioekonomikoaren
gainean Nafarroako Gobernuak dauzkan azterla-
nei buruz. Hauxe da izenpe tzen duenak, Garapen
Ekonomikorako kon tseilariak, informa tzeko
duena:

Nafarroako Gobernuaren ustez, Kantauri-
Mediterraneoa korridorea, euskal Y-tik Zaragoza-
raino Iruñean barna, fun tsezko arda tz bat da,
Nafarroaren tzat estrategikoa dena; eta testuingu-
ru horretan, fun tsezko tzat jo tzen du tren-konpon-
bide misto bat gara dadila, distan tzia ertain eta
luzeko bidaiarien tzat, zein hurbileko eta salgaien
garraiorako ere, behar besteko gaitasuna duena

eta nazioarteko estandarrak bete tzen dituena.
Gaur egun, arda tz hori Europako oinarrizko sare-
an sarturik dago.

Gaur egun dagoen trenbide-azpiegiturak ez du
behar besteko gaitasunik, eta ez ditu bete tzen,
ezta ere, Europako oinarrizko sarearen estanda-
rrak. Hori dela eta, Nafarroako Gobernuak,
legegin tzaldiaren hasieratik, Administrazio esku-
dunari, Sustapen Ministerioari, eskatu izan dio
hura ahal bezain laster gara dezan. Planteamen-
du hori Nafarroako Espezializazio Adimen tsuaren
Estrategiaren gaurko tzean parte hartu duten heli-
ze laukoi tzeko gainerako agenteek ere abalatu
dute.

Testuinguru horretan, Nafarroako Gobernuak
honako  txosten hauek dauzka:

1. Gaur egungo trenbide-azpiegiturak behar
besteko gaitasuna ez duela egiazta tzen duen
 txostena 

(https://gobiernoabierto.navarra.es/sites/defaul
t/files/participacion/estudio_demanda_ffcc.pdf)

2. Txosten bat, adierazten duena Castejón-
Iruña tartean ez li tzatekeela kostuan diferen tzia
aipagarririk egonen prestazio handiko plataforma
berri bat egitearen edo egun dagoen bidea bikoiz-
tearen artean, nazioarteko estandarrak bete tzeko
behar diren jarduketak egiteaz gainera 

(https://gobiernoabierto.navarra.es/sites/defaul
t/files/buengobierno/anexo_10_informe_castejon-
pamplona_05_version_definitiva.pdf)

3. Txosten bat, adierazten duena Iruña-Euskal
Y tartean ez li tzatekeela kostuan diferen tzia aipa-

eta Osasun Sistema Nazionaleko Lurralde arteko
Kon tseiluko Osasun Publikoaren Ba tzordeak
berak ere one tsiko luke.

Hori guztia jakinarazten dizut, Nafarroako Par-
lamentuko Erregelamenduaren 194. artikulua
betez.

Iruñean, 2018ko maia tzaren 24an.

Osasuneko kon tseilaria: Fernando Domínguez
Cunchillos
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garririk egonen bi hautabideen artean, Gasteiz
konexio-puntu gisa hautatuz (https://gobiernoa-
bierto.navarra.es/sites/default/files/buengobierno/a
nexo_9_estudio_funcional_red_ferroviaria_nava-
rra_sener_feb_2017_0.pdf)

Teknikoki bidezkoak diren bi aukeren artean
(prestazio handiko plataforma berri bat egitea
egungo bidea mantenduz hurbileko garraiorako
zein salgai jakin ba tzuen garraiorako, edo egungo
bidea bikoiztea, aldi berean trazadura aldatuz, ibil-
bide osoan nazioarteko estandarrak bete tzeko),
Sustapen Ministerioak, 2017ko hasieratik, lehe-
nengoaren alde egin du Zaragoza-Iruña-Euskal Y
ibilbide osorako. Irizpide hori ikusita, Nafarroako
Gobernuak baloratu du aukera horrek behar adi-
nako gaitasuna eta nazioarteko estandarren bete -
tzea berma tzen dituela luzera begira, eta beste
aukerak baino gaitasun-erreserba handiagoa
ematen duela.

Errentagarritasun sozio-ekonomikoari buruzko
azterlanei dagokienez, gai hori Administrazio
eskudunari dagokio, bera baita inber tsio horri
aurre egiten diona. Nafarroako Gobernuak Esta-
tuaren inber tsio bat jaso tzen du, eta Hi tzarmen
Ekonomikoan ezarritako urteko ekarpenaren bitar-
tez, haren % 1,6 har tzen du bere gain, Estatuaren
gainerakoan egiten den inber tsioan gerta tzen den
bezala. Agerikoa da ezen, baldin tza ekonomikoei
begira, inber tsioak sortutako jarduera ekonomikoa
% 1,6 hori baino askoz ere handiagoa dela.

Nolanahi ere, Nafarroako Gobernuak zain tzen
du Estatuko Administrazioak bere betebeharrak
bete di tzala; betebehar horien artean dago azter-
lan sozio-ekonomiko ba tzuk aurkeztea trazadura
desberdinetako azterlan informatiboetan. Eta une
bakoi tzean legez ezarritako izapide tzearen espa-
rruan, bidezkoak diren alegazioak egiten ditu.
Gaur egun, horixe da Zuasti eta Euskal Y arteko
konexioaren azterlan informatiboaren izapide -
tzearen kasua. Nafarroako Gobernuak egiaztatu
zuen azterlan informatiboaren hasierako doku-
mentuak kasuko azterlan sozioekonomikoa jaso -
tzen zuela, eta egoki tzat jo zituen alegazioak ere
egin zituen. Agerikoa denez, fun tzionamendurako
jarraibide horri berari etorkizuneko izapide tzeetan
ere eu tsiko zaio.

Zehazki erdialdeari dagokionez, ez dago bera-
riazko azterlanik prestazio handiko plataforma
berri baten ezarpenak eta horrekin batera egungo
lineari eusteak erdialdean izanen lukeen inpaktu
sozioekonomikoari buruz. Nolanahi ere, eta

eskualde horretan bizi diren per tsonen mugikorta-
sunari dagokionez, honako hau azpimarratu beha-
rra dago:

1. Trenbide-azpiegiturari dagokionez, Nafarro-
ak Gobernua etengabe harremanetan egonen da
administrazio eskudunarekin, Tafallako geltokian
zerbi tzuen eskain tza egokia segurta tzeko.
2016an, 46.543 izan dira Tafallan trenera igo diren
edo trenetik jai tsi diren bidaiariak. Horietatik,
28.351 distan tzia luzekoak eta 16.455 distan tzia
ertainekoak.

2. Epe ertainean, Gobernua zenbait aukera
balora tzen ari da, erdialdeko herritarren tzako
zerbi tzuen eskain tza egokiari eusteko. Aldez
aurretiko kalkulu ba tzuk egin dira autobusa eta
trenbidea nahastea bidera tzen duten aukerak
balora tzeko, erdialdeko herritarrei ahal diren zerbi -
tzu onenak eskain tzeko. Trenbide-plataforma
berria zerbi tzuan sar tzeko data onena hobeki
zehazten den neurrian, aukera horietan sakondu
ahalko da.

3. Errepideari dagokionez, Gobernuak hemen-
dik gu txira eskualdearen barruan eta Tafalla eta
Iruña artean errepide bidezko bidaiarien hiriarteko
garraioaren eredua arautuko duen kontratazio-
espedientearen aurreproiektua aurkeztuko da.
Hainbat eragileren parte-har tze handiarekin egin-
dako proiektua izan da. Esparru horretan, Gober-
nuak inber tsio ba tzuk egin ditu Tafalla bidaiarien
aldageltoki berria eraiki tzeko. 2016an bertan,
Tafallan autobusera igo diren eta autobusetik jai tsi
diren bidaiariak 168.713 izan dira. Aurreproiektuak
gaur egungoa baino kalitate handiagoko zerbi tzua
eskaini nahi du.

4. Nafarroako Gobernua Tafallako mendebal-
deko kontratazio espedientea presta tzen ari da.
Espediente horrek erdialdeko herritarren mugikor-
tasunerako baldin tzak hobetuko ditu.

Gaur egun, Estatuan gobernua alda tzearen
ondorioz, Sustapen Ministerio berriarekiko lehe-
nengo topaketa bat hi tzar tzearen zain gaude,
gobernu berriak azpiegitura hori dela-eta dauzkan
ikuspegia eta planak ezagutu eta azter tzeko.

Hori guztia jakinarazten dizut, Nafarroako Par-
lamentuko Erregelamenduaren 194. artikulua
betez.

Iruñean, 2018ko uztailaren 5ean

Garapen Ekonomikorako kon tseilaria: Manuel
Ayerdi Olaizola
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Galdera, Prestazio Handiko Trena eraiki tzeak eta abian jar tzeak Nafarro-
ako eremu ezberdinetan izan lezakeen inpaktu sozioekonomikoaren
gaineko azterlanei buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN     TZUNA

Lege bil      tza rre ko Erre ge la men du ko 114.1 arti ku -
lu an eza rri ta koa betez, agin    tzen dut Nafa rro a ko
Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi a le an argi ta ra dadin
Maiorga Ramírez Erro jaunak egin da ko gal de ra -
ren eran      tzu na, Foru Dipu ta zio ak emana, Presta-
zio Handiko Trena eraiki tzeak eta abian jar tzeak
Nafarroako eremu ezberdinetan izan lezakeen
inpaktu sozioekonomikoaren gaineko azterlanei
buruz koa. Gal de ra 2018ko maia tzaren 11ko 62.
Nafa rro a ko Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi a le an
argitaratu zen.

Iruñean, 2018ko uztailaren 5ean

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

ERAN  TZU NA

EH Bildu-Nafarroa talde parlamentarioari atxi-
kitako foru parlamentari Maiorga Ramírez Erro
jaunak 9-18/PES-00102 eta9-18/PES-00103 gal-
dera parlamentarioak egin ditu Prestazio Trenak
Nafarroako erdialdean eta gainerako eskualdee-
tan izan lezakeen inpaktu sozioekonomikoaren
gainean Nafarroako Gobernuak dauzkan azterla-
nei buruz. Hauxe da izenpe tzen duenak, Garapen
Ekonomikorako kon tseilariak, informa tzeko
duena:

Nafarroako Gobernuaren ustez, Kantauri-
Mediterraneoa korridorea, euskal Y-tik Zaragoza-
raino Iruñean barna, fun tsezko arda tz bat da,
Nafarroaren tzat estrategikoa dena; eta testuingu-
ru horretan, fun tsezko tzat jo tzen du tren-konpon-
bide misto bat gara dadila, distan tzia ertain eta
luzeko bidaiarien tzat, zein hurbileko eta salgaien
garraiorako ere, behar besteko gaitasuna duena
eta nazioarteko estandarrak bete tzen dituena.
Gaur egun, arda tz hori Europako oinarrizko sare-
an sarturik dago.

Gaur egun dagoen trenbide-azpiegiturak ez du
behar besteko gaitasunik, eta ez ditu bete tzen,
ezta ere, Europako oinarrizko sarearen estanda-
rrak. Hori dela eta, Nafarroako Gobernuak,
legegin tzaldiaren hasieratik, Administrazio esku-
dunari, Sustapen Ministerioari, eskatu izan dio
hura ahal bezain laster gara dezan. Planteamen-
du hori Nafarroako Espezializazio Adimen tsuaren
Estrategiaren gaurko tzean parte hartu duten heli-
ze laukoi tzeko gainerako agenteek ere abalatu
dute.

Testuinguru horretan, Nafarroako Gobernuak
honako  txosten hauek dauzka:

1. Gaur egungo trenbide-azpiegiturak behar
besteko gaitasuna ez duela egiazta tzen duen
 txostena 

(https://gobiernoabierto.navarra.es/sites/defaul
t/files/participacion/estudio_demanda_ffcc.pdf)

2. Txosten bat, adierazten duena Castejón-
Iruña tartean ez li tzatekeela kostuan diferen tzia
aipagarririk egonen prestazio handiko plataforma
berri bat egitearen edo egun dagoen bidea bikoiz-
tearen artean, nazioarteko estandarrak bete tzeko
behar diren jarduketak egiteaz gainera 

(https://gobiernoabierto.navarra.es/sites/defaul
t/files/buengobierno/anexo_10_informe_castejon-
pamplona_05_version_definitiva.pdf)

3. Txosten bat, adierazten duena Iruña-Euskal
Y tartean ez li tzatekeela kostuan diferen tzia aipa-
garririk egonen bi hautabideen artean, Gasteiz
konexio-puntu gisa hautatuz (https://gobiernoa-
bierto.navarra.es/sites/default/files/buengobier-
no/anexo_9_estudio_funcional_red_ferroviaria_na
varra_sener_feb_2017_0.pdf)

Teknikoki bidezkoak diren bi aukeren artean
(prestazio handiko plataforma berri bat egitea
egungo bidea mantenduz hurbileko garraiorako
zein salgai jakin ba tzuen garraiorako, edo egungo
bidea bikoiztea, aldi berean trazadura aldatuz, ibil-
bide osoan nazioarteko estandarrak bete tzeko),
Sustapen Ministerioak, 2017ko hasieratik, lehe-
nengoaren alde egin du Zaragoza-Iruña-Euskal Y
ibilbide osorako. Irizpide hori ikusita, Nafarroako
Gobernuak baloratu du aukera horrek behar adi-
nako gaitasuna eta nazioarteko estandarren bete -
tzea berma tzen dituela luzera begira, eta beste
aukerak baino gaitasun-erreserba handiagoa
ematen duela.

Errentagarritasun sozio-ekonomikoari buruzko
azterlanei dagokienez, gai hori Administrazio
eskudunari dagokio, bera baita inber tsio horri
aurre egiten diona. Nafarroako Gobernuak Esta-
tuaren inber tsio bat jaso tzen du, eta Hi tzarmen
Ekonomikoan ezarritako urteko ekarpenaren bitar-
tez, haren % 1,6 har tzen du bere gain, Estatuaren
gainerakoan egiten den inber tsioan gerta tzen den
bezala. Agerikoa da ezen, baldin tza ekonomikoei



begira, inber tsioak sortutako jarduera ekonomikoa
% 1,6 hori baino askoz ere handiagoa dela.

Nolanahi ere, Nafarroako Gobernuak zain tzen
du Estatuko Administrazioak bere betebeharrak
bete di tzala; betebehar horien artean dago azter-
lan sozio-ekonomiko ba tzuk aurkeztea trazadura
desberdinetako azterlan informatiboetan. Eta une
bakoi tzean legez ezarritako izapide tzearen espa-
rruan, bidezkoak diren alegazioak egiten ditu.
Gaur egun, horixe da Zuasti eta Euskal Y arteko
konexioaren azterlan informatiboaren izapide -
tzearen kasua. Nafarroako Gobernuak egiaztatu
zuen azterlan informatiboaren hasierako doku-
mentuak kasuko azterlan sozioekonomikoa jaso -
tzen zuela, eta egoki tzat jo zituen alegazioak ere
egin zituen. Agerikoa denez, fun tzionamendurako
jarraibide horri berari etorkizuneko izapide tzeetan
ere eu tsiko zaio.

Zehazki erdialdeari dagokionez, ez dago bera-
riazko azterlanik prestazio handiko plataforma
berri baten ezarpenak eta horrekin batera egungo
lineari eusteak erdialdean izanen lukeen inpaktu
sozioekonomikoari buruz. Nolanahi ere, eta
eskualde horretan bizi diren per tsonen mugikorta-
sunari dagokionez, honako hau azpimarratu beha-
rra dago:

1. Trenbide-azpiegiturari dagokionez, Nafarro-
ak Gobernua etengabe harremanetan egonen da
administrazio eskudunarekin, Tafallako geltokian
zerbi tzuen eskain tza egokia segurta tzeko.
2016an, 46.543 izan dira Tafallan trenera igo diren
edo trenetik jai tsi diren bidaiariak. Horietatik,
28.351 distan tzia luzekoak eta 16.455 distan tzia
ertainekoak.

2. Epe ertainean, Gobernua zenbait aukera
balora tzen ari da, erdialdeko herritarren tzako
zerbi tzuen eskain tza egokiari eusteko. Aldez

aurretiko kalkulu ba tzuk egin dira autobusa eta
trenbidea nahastea bidera tzen duten aukerak
balora tzeko, erdialdeko herritarrei ahal diren zerbi -
tzu onenak eskain tzeko. Trenbide-plataforma
berria zerbi tzuan sar tzeko data onena hobeki
zehazten den neurrian, aukera horietan sakondu
ahalko da.

3. Errepideari dagokionez, Gobernuak hemen-
dik gu txira eskualdearen barruan eta Tafalla eta
Iruña artean errepide bidezko bidaiarien hiriarteko
garraioaren eredua arautuko duen kontratazio-
espedientearen aurreproiektua aurkeztuko da.
Hainbat eragileren parte-har tze handiarekin egin-
dako proiektua izan da. Esparru horretan, Gober-
nuak inber tsio ba tzuk egin ditu Tafalla bidaiarien
aldageltoki berria eraiki tzeko. 2016an bertan,
Tafallan autobusera igo diren eta autobusetik jai tsi
diren bidaiariak 168.713 izan dira. Aurreproiektuak
gaur egungoa baino kalitate handiagoko zerbi tzua
eskaini nahi du.

4. Nafarroako Gobernua Tafallako mendebal-
deko kontratazio espedientea presta tzen ari da.
Espediente horrek erdialdeko herritarren mugikor-
tasunerako baldin tzak hobetuko ditu.

Gaur egun, Estatuan gobernua alda tzearen
ondorioz, Sustapen Ministerio berriarekiko lehe-
nengo topaketa bat hi tzar tzearen zain gaude,
gobernu berriak azpiegitura hori dela-eta dauzkan
ikuspegia eta planak ezagutu eta azter tzeko.

Hori guztia jakinarazten dizut, Nafarroako Par-
lamentuko Erregelamenduaren 194. artikulua
betez.

Iruñean, 2018ko uztailaren 5ean

Garapen Ekonomikorako kon tseilaria: Manuel
Ayerdi Olaizola
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Galdera, Nafarroako Erdialdean Lanbide Heziketako titulazio gehiago
eskain tzeaz Nafarroako Gobernuak darabilen aurreikuspenari buruz-
koa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN     TZUNA

Lege bil      tza rre ko Erre ge la men du ko 114.1 arti ku -
lu an eza rri ta koa betez, agin    tzen dut Nafa rro a ko
Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi a le an argi ta ra dadin
Maiorga Ramírez Erro jaunak egin da ko gal de ra -
ren eran      tzu na, Foru Dipu ta zio ak emana, Nafarro-
ako Erdialdean Lanbide Heziketako titulazio
gehiago eskain tzeaz Nafarroako Gobernuak dara-
bilen aurreikuspenari buruz koa. Gal de ra 2018ko
maia tzaren 11ko 62. Nafa rro a ko Par la men tu ko
Aldiz ka ri Ofi zi a le an argitaratu zen.

Iruñean, 2018ko maia tzaren 30ean

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

ERAN  TZU NA

EH Bildu talde parlamentarioko Maiorga Ramí-
rez Erro jaunak 9-18/PES-00104 ida tzizko galdera
aurkeztu du. Hauxe da Nafarroako Gobernuko
Hezkun tzako kon tseilariak horri buruz informatu
beharrekoa:

– Gure ustez, Nafarroako erdialdearen mugei
buruz onartuta dagoen definizioaren arabera,
horrek Irunberriko, Tafallako eta Azkoiengo lanbi-
de heziketako ikaste txeak har tzen ditu.

– Irunberri Ikaste txe Integratu Politeknikoan,
zenbait berritasun sartu dira 2018/2019 ikasturte-
ari begira: “Gorpu tz- eta kirol-jardueren anima-

zioa” goi mailako zikloaren ordez, “Gizarte eta
kirol animazioa eta irakaskun tza” titulu berria jarri
da, zeina euskaraz eskainiko baita. Halaber,
eskain tzari “Egoki tzapen fisikoa” goi mailako
zikloa gehitu zaio.

– Tafallako Ikaste txe Integratu Politeknikoan,
identifikatutako eskaerari eta ikaste txeak berak
egindako eskariari eran tzunez, “Automatizazio eta
robotika industriala” goi mailako zikloa gehitu da,
“Sistema elektrotekniko eta automatizatuak” ziklo-
aren ordez.

– Ribera del Arga BHI izena duen Azkoiengo
ikaste txeari dagokionez, eskain tzan “Sistema
mikroinformatikoak eta sareak” erdi mailako zikloa
gehitu da.

– Aurreko berritasun horiek guztiak 2018/2019
ikasturterako dira. Hurrengo ikasturteetarako
eskain tzaren plangin tza nagusiki merkatuaren
eskaeraren bilakaeraren araberakoa da eta hura
eskualde bakoi tzeko prestakun tza eskain tzari
egoki tzeari lotuta dago; hori dela eta, ez da zuhu-
rra erabakiak denbora gehiagorekin aurrera tzea.

Iruñean, 2018ko maia tzaren 30ean.

Hezkun tzako kon tseilaria eta Gobernuko ele-
duna: María Solana Arana
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Galdera, Tafallako Errekoleten eraikinerako erabilera-proposamen ego-
kienei buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN     TZUNA

Lege bil      tza rre ko Erre ge la men du ko 114.1 arti ku -
lu an eza rri ta koa betez, agin    tzen dut Nafa rro a ko
Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi a le an argi ta ra dadin
Maiorga Ramírez Erro jaunak egin da ko gal de ra -
ren eran      tzu na, Foru Dipu ta zio ak emana, Tafallako
Errekoleten eraikinerako erabilera-proposamen
egokienei buruz koa. Gal de ra 2018ko maia tzaren
11ko 62. Nafa rro a ko Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi -
a le an argitaratu zen.

Iruñean, 2018ko ekaianaren 1ean

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

ERAN  TZU NA

EH Bildu Nafarroa parlamentu-taldeari atxikita-
ko foru parlamentari Maiorga Ramírez Erro jaunak
ida tziz eran tzuteko galdera egin du jakin nahi
baitu zein den, Nafarroako Gobernuaren ustez,
Tafallako Errekoletoen eraikinean zonaren interes
orokorrerako proposamenik interesgarriena eta
komenigarriena, eta Nafarroako Gobernuak zer
jarrera duen prozesu horren gidari tza har tzeaz (9-
18/PES-00105). Hona Kultura, Kirol eta Gazteria-
ko kon tseilariaren eran tzuna:

Vianako Prin tzea Erakundea-Kultura
Zuzendari tza Nagusiko Ondare Historikoaren
Zerbi tzuak joan den urtean azterlan bat enkargatu
zuen Tafallako errekoletoen an tzinako komentua-
ren egoerari buruz, eta “A20001 A2100 2276
337100 Azterlanak,  txostenak eta lan teknikoak”
partida izendunaren kargura egin zuen. Partida
hori 2017ko aurrekontuetan handitu zen, parla-
mentuan egindako zuzenketa bati esker. Zuzen-
ketaren xedea zen Tafallako Udalarekin lankide -
tzan ari tzea, bera baita ondasunaren titularra,
higiezin horretarako bideragarritasuna bila tzen
lagun tzeko. Lana Orekari Estudio enpresak egin
zuen, eta mar txoaren 28an aurkeztu zen Tafallan.

Ekin tza hori bere testuinguru historikoan koka -
tzeko, jakitera ematen dizut zuzendari tza nagusi
honen Ondare Historikoaren Zerbi tzuak 2007tik
2011ra guztira 425.558 euro inbertitu zituela erai-
kin horretan (366.234 euro errekoletoen an tzinako
komentuko teilatuak zaharberri tzeko, eta 59.325
euro, berriz, planoak egin eta zaharberri tze-lanei
buruzko aldez aurretiko azterlana egiteko).

Tafallako errekoletoen an tzinako komentua,
Tafallako Udalak 2004an erosi zuena, ondasun
interesgarri bat da kultur ondareren ikuspuntutik;

edonola ere, ez du kultur intereseko ondasunaren
(KIO) katalogazioa, ez eta ondasun inbentariatua-
rena ere (OI). Beraz, tokiko garran tzia duten
ondasun bat da, hirugarren babes-mailarekin,
Nafarroako Kultur Ondareari buruzko Legeak
2005ean ezarritakoari jarraituz.

Hasiera batean aztertu ziren balizko erabilere-
tatik bat izan zen bertan kultur ekipamendu bat
egotea. Alabaina, 2006an, Tafallako Udalak era-
baki zuen komentuko an tzinako bara tzeetan erai-
kin bat berritik egitea. Hortik aurrera, bi adminis-
trazioek finan tzaketa publikoaren arloan egin
zituzten ahaleginak egungo Tafallako Kulturgune-
an zentratu ziren.

2011-2016 aldian, Vianako Prin tzea Erakun-
dea-Kultura Zuzendari tza Nagusiko Kultur Ekin tza
Zerbi tzuak guztira 5 milioi euro baino gehixeago
bideratu zituen kultur ekipamendu horretara (kul-
turgunearen proiektuaren, eraikun tzaren eta eki-
pamenduaren guztizko gastuaren % 75). Tafalla-
ko Udalak, bere aldetik, gainerako % 25a
finan tzatu zuen.

2017an egindako azterlana, idazki honen
hasieran aipatu duguna, honako honetan zentratu
zen: Tafallako errekoletoen eraikinaren etorkizu-
neko balizko erabilerak balioestea. Bestetik,
eskualdeko zerbi tzu publikoetarako zentro gisa
izan dezakeen zereginean sakondu da. Badirudi
aukera hori errealistagoa dela plantea tzen diren
beste biak baino: kasu batean, eskualdeko zerbi -
tzuetarako gune gisako erabilerari gehi tzea bertan
ar txibo bat jar tzeko aukera, eskualdeko tokiko
entitateen fun tsak hartuko lituzkeena; eta beste
batean, gunearen eskualdeko zerbi tzuetarako
gune gisako erabilerari gehi tzea bertan ostalari tza
eskola bat eta aterpe txe bat ezar tzeko aukera.
Nolanahi ere, Nafarroako Gobernuaren ustez,
azterketatik atera tzen den proiektuaren lidergoa
Tafallako Udalari dagokio, bera baita higiezinaren
titularra.

Azterlanak informazioa eman zuen Tafallako
zerbi tzu komunitarioen errealitateari buruz, eta
aukera ematen zuen, halaber, horietako ba tzuk
errekoletoen eraikinean zentraliza tzeko, hartara
eskualdeko zerbi tzu komunitarioetarako erreferen -
tzia bihurtuz. Horretarako, beharrezkoa zen zerbi -
tzu horiek banan-banan ezagu tzea, eta oinarri
horrekin, errealitate hori hartu zen kontuan, baliz-
ko eragile ukituekin hi tz eginez. Gaur egun, Tafa-
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llak, eskualdeko burua eta Mairagako Mankomuni-
tatearen egoi tza duen udalerria den aldetik, udala-
ren, eskualdearen, foru komunitatearen eta esta-
tuaren mailako zenbait zerbi tzu har tzen ditu.

Azterlanak plantea tzen du aukera legokeela
gaur egun mankomunatuta dauden zerbi tzuak
errekoletoen komentura eramateko; esate batera-
ko, Mairagako Mankomunitatea, Kirol Mankomuni-
tatea, Oinarrizko Gizarte Zerbi tzuak eta E txebizi -
tzak eta Eraikinak Zaharberri tzeko Bulegoa.
Bestetik, honako hauek ere eramateko aukera
egonen li tzateke: Jabe tzeren Erregistroa, Nafarro-
ako Zerga Ogasunaren Tafallako bulegoa eta,
Tafallako Udalak proposatuta, enpresen mintegi
bat, beren ibilbide profesionalean hasi berriak
diren enpresa  txikien tzako bulegoekin, bai eta
coworking gune bat ere.

Kultura Kirol eta Gazteria Departamentuaren
balizko lankide tzari dagokionez, azterlanak
nabarmen tzen du eraikinaren balizko erabilera
hori Tafalla eta haren eskualdea gara tzeko plan
estrategiko batean  txertatu beharra dagoela, eta
horrek Vianako Prin tzea Erakundea-Kultura
Zuzendari tza Nagusiaren eskumenak gaindi tzen
dituela, zeren eta ez baita jada kultur erabilerara-
ko eraikin bat, baina, besteti, daukan babesa dela
eta, Ondare Historikoaren Zerbi tzuak zuzenean
ezin kudeatu dezakeen eraikin bat baita.

Hala eta guztiz ere, eta kontuan hartuta urgen-
tea dela teilatuak berreraiki tzea eraikina sendo -

tzeko eta haren narria tzea eragozteko, departa-
mentu hau prest dago, 2019ko aurrekontuetan
horretarako partida egokia eduki tzekotan, teilatu
horien zaharberri tzean ekonomikoki lagun tzeko.

Proiektua aurrera eramateko, Lizarrako epaite-
gi zaharren eraikinarekin egin zen bezala joka lite-
ke; izan ere, haietan, 2017ko aurrekontuetan parti-
da izendun bat jarriz, Lizarrako Udalak eraikinaren
zaharberri tzea egin du, turismo- eta kultura-erabi-
lerak bertan har tzeko. Nafarroako Gobernuak,
kasu honetan, finan tzaketaren % 70 jarri du, eta
Lizarrako Udalak gainerako % 30a finan tzatu du.
Lankide tzarako formula hori Tafallako kasuan ere
aplika liteke.

Kasu honetan, proiektua eta obraren
zuzendari tza Tafallako Udalari legokioke, eta par-
tida izendunaren kudeaketa, berriz, Vianako Prin -
tzea Erakundea-Kultura Zuzendari tza Nagusiko
Kultur Ekin tza Zerbi tzuari. Ondare Historikoaren
Zerbi tzuaren datuen arabera, esku-har tze horrek
guztira 400.000 euro inguruko inber tsioa beharko
luke.

Hori jakinarazi ahal dizut Nafarroako Parla-
mentuko Erregelamenduaren 194. artikuluan
xedatutakoa bete tzeko.

Iruñean, 2018ko ekainaren 1ean

Kultura, Kirol eta Gazteriako kon tseilaria: Ana
Herrera Isasi

Galdera, Nafarroako musikaren ar txibo-museo bat jar tzeko aukera dela-
eta Nafarroako Gobernuak egiten duen balorazioari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN     TZUNA

Lege bil      tza rre ko Erre ge la men du ko 114.1 arti ku -
lu an eza rri ta koa betez, agin    tzen dut Nafa rro a ko
Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi a le an argi ta ra dadin
Maiorga Ramírez Erro jaunak egin da ko gal de ra -
ren eran      tzu na, Foru Dipu ta zio ak emana, Nafarro-
ako musikaren ar txibo-museo bat jar tzeko aukera
dela-eta Nafarroako Gobernuak egiten duen balo-
razioari buruz koa. Gal de ra 2018ko maia tzaren
11ko 62. Nafa rro a ko Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi -
a le an argitaratu zen.

Iruñean, 2018ko ekaianaren 1ean

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

ERAN  TZU NA

EH Bildu Nafarroa parlamentu-taldeari atxikita-
ko foru parlamentari Maiorga Ramírez Erro jaunak
ida tziz eran tzuteko galdera egin du Nafarroako
musikaren ar txibo-museo bat jar tzeko aukera
dela-eta Nafarroako Gobernuak egiten duen balo-
razioari buruz (9-18/PES-000106). Hona Kultura,
Kirol eta Gazteriako kon tseilariaren eran tzuna:

Arlo honetan erabaki da Nafarroako Musikaren
eta Arte Eszenikoen Ar txiboa abian jar tzea. Jardu-
keta hori 2017ko ekainean aurkeztu zen, eta
Nafarroako Errege Ar txibo Nagusian dauden
musikaren, dan tzaren eta an tzerkiaren arloetako
fun tsen mul tzoan da tza. Zentroa abian jarri zen



musikaren, dan tzaren eta an tzerkiaren arloetako
Foru Komunitateko per tsonalitateen eta erakunde-
en fun tsak har tzeko xedearekin, horren bidez
haien kon tserbazioa segurta tzeko, haien zabal-
kunde egokia egiteko eta herritar guztien agiri-
ondare gisa duten balioa handi tzeko. Fun ts horiek
Nafarroako Errege Ar txibo Nagusian har tzen ari
dira, erkidegoko agiri-ondarea osa tzen duten fun -
tsak kon tserba tzeko eta haien tratamendu tekni-
koa eta zabalkundea egiteko daukan eran tzukizun
berezia dela eta.

Nafarroako Musikaren eta Arte Eszenikoen Ar -
txiboa abian jar tzearekin, bul tzada bat eman nahi
izan zaio ondare horri, zeren eta haren kon -
tserbazioa, ba tzuetan, larrialdiko egoeran baitago.
Halaber, zabalkunde-jarduerak aurrera eramateko
eta agirien legatu berezi hori balioan jar tzeko jar-
duerak egiteko ekimenak proposa tzen dira.

Ildo horretan, Nafarroako Musikaren eta Arte
Eszenikoen Ar txiboa fun ts per tsonalen eta institu-
zionalen ekarpenez elika tzen da, eta horiek direla-
eta Nafarroako Errege Ar txibo Nagusia fun ts
horien zain tzarako eta zabalkunde egokirako
erreferen tziako gunea izanen da, eta fun ts horiek
herritar guztien eskura jarriko dira.

Ar txibo honen arrakastak herritarren parte-har -
tzea eska tzen du, eta neurri handiagoan, musika-
ren, dan tzaren eta an tzerkiaren munduko per -
tsonalitateena eta haien ondorengoena zein
oinordekoena.

2017an ar txibo honen inguruan garatutako jar-
dueraren emai tza izan da metodologia bat lor tzea
partiturak deskriba tzeko eta errolda diseina tzeko;
errolda horretan Nafarroaren tzat interesgarria den
informazioa bil tzen da musikaren, dan tzaren eta
an tzerkiaren agiri-ondareari buruz, zein tokitan
dagoen alde batera u tzita. Hartara, agiriak ar -
txiboari eman dizkioten per tsonalitateei buruzko
ikus-en tzunezkoak egin dira: José Laínez eta
Concha Martínez, eta Maite Pascual Bonís. Bes-
talde, hi tzarmen bat sinatu da Eresbil Fundazioa-
rekin eta Nafarroako An tzerki Eskolarekin, eta
Nafarroako Gobernuak musika, dan tza eta an -
tzerkia susta tzeko egindako ekimenen dokumen-
tazioa ar txiboan zentraliza tzeko prozesua hasi da,
bai eta Fernando Remacha eta Tomás Asiáinen
legatuen lekualda tzea ere. Halaber, dohain tza
bidez, Turrillas maisuaren, Huarte-Solchagaren
(Pablo Sarasaterekin izandako gutun-trukea
nabarmen tzen da) eta Santos Laspiurren fun tsen

dohain tza gehitu da, eta Natalio Cayuelaren fun -
tseko soinu-erregistroak erosi dira. Halaber, harre-
manak izan dira musika tradizionalaren arloko
entitateekin —Or tzadar, kasu— eta hainbat ere-
mutako per tsonalitateekin.

Halaber, 2017an, proiektua bul tza tzeko adituen
aholku-talde bat eratu da, eta komunikazio arin
bat ezarri da Nafarroako Orkestra Sinfonikoarekin.

2018an, ondoren aipa tzen ditugunen fun tsen
kon tserbazio-egoerari, antolaketari eta deskriba-
penari buruzko lan diagnostikoak egiten ari dira:
Jesús García Leoz, Fernando Remacha, Tomás
Asiain, Emilio Arrieta, José Laínez y Concha Mar-
tínez eta Santos Laspiur. Garran tzi berezia ema-
ten zaie partituren tratamenduari, bai eta
Nafarroaren tzat interesgarriak diren musika-fun -
tsen eta arte eszenikoen identifikazioari eta erre-
gistroari ere, Nafarroako Errege Ar txibo Nagusiko
iker tzaileei informazio egokia emate aldera.

Halaber, dan tzaren arloko profesionalen
prestakun tza lana egiten ari gara, eta horren
emai tza izanen da metodologia berariazko bat
eduki tzea eremu horretako agiri-ondarearen trata-
mendurako, esperien tzia pilotu bat egiteaz gaine-
ra.

Bestela ere, behatoki teknologiko bat jarri da
abian, agiri-ondarearen eremuko entitate liderren
jarraipena egiteko, eta Nafarroako Musikaren eta
Arte Eszenikoen Ar txiboa Dokumentazio Musika-
laren Espainiako Elkartean sartu da.

Azkenik, aurrera ari gara, mar txa onean, zen-
trora fun ts berriak ekar tzeko.

Nafarroako Musikaren eta Arte Eszenikoen Ar -
txiboaren egoi tza Nafarroako Errege Ar txibo
Nagusian kokatu da, fun tsen izaerari erreparatuta;
batetik, ikerketaren testuinguruak, zabalkunde
egokiak eta balioan jar tzeak kudeaketa egoi tza
bakarrean egin dadila eska tzen dutelako, eta, bes-
tetik, zentro horren baliabide teknikoen eta giza
baliabideen beharrek beharrezko egiten dutelako
gaur egun egoi tza hori Nafarroako Errege Ar txibo
Nagusia izan dadila.

Hori jakinarazi ahal dizut Nafarroako Parla-
mentuko Erregelamenduaren 194. artikuluan
xedatutakoa bete tzeko.

Iruñean, 2018ko ekainaren 1ean

Kultura, Kirol eta Gazteriako kon tseilaria: Ana
Herrera Isasi
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Galdera, Lanbide Heziketako ikasleak eskola tzeko prozedurari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN     TZUNA

Lege bil      tza rre ko Erre ge la men du ko 114.1 arti ku -
lu an eza rri ta koa betez, agin    tzen dut Nafa rro a ko
Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi a le an argi ta ra dadin
Alberto Catalán Higueras jaunak egin da ko gal de -
ra ren eran      tzu na, Foru Dipu ta zio ak emana, Lanbi-
de Heziketako ikasleak eskola tzeko prozedurari
buruz koa. Gal de ra 2018ko maia tzaren 11ko 62.
Nafa rro a ko Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi a le an
argitaratu zen.

Iruñean, 2018ko maia tzaren 30ean

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

ERAN  TZU NA

Unión del Pueblo Navarro (UPN) talde parla-
mentarioari atxikitako foru parlamentari Alberto
Catalán Higueras jaunak 9-18/PES-00107 ida -
tzizko galdera aurkeztu du. Hauxe da Nafarroako
Hezkun tzako kon tseilariaren informazioa:

Gure ustez, gaur egun lanbide heziketaren
eremuan erabil tzen ari den eskola tze-prozedura

nabarmen hobetu da lehen erabil tzen zenaren
aldean, nagusiki ikasle guztien aukera-berdintasu-
na berma tzen duelako ikasle-postuak eslei -
tzerakoan, zeren eta prozedurak guztiz gardenki
azal tzen baitu zein ikasle-postu dagoen.

Aukera-berdintasunaren prin tzipioari eusteko
beharrak nolabaiteko zailtasuna eragiten dio pro-
zeduraren kudeaketari, baina horretan lanean ari
gara deialdi bakoi tzean; eta prozedura ahal den
guztian arin tzeko behar diren hobekun tzak egiten
ari gara.

Uste dugu indarrean dagoen sistemak berma -
tzen duela ikasle eta irakasle ia guztiek ikasturtea
normaltasunez hasi ahal izatea, nahiz eta ikasleak
uniber tsitatean onar tzeko prozesuak nolabaiteko
interferen tzia eragin goi mailako lanbide heziketa-
ko ikasleak onar tzeko prozesuarekin.

Iruñean, 2018ko maia tzaren 30ean

Hezkun tzako kon tseilaria eta Gobernuko ele-
duna: María Solana Arana

Galdera, uniber tsitatean sar tzeko probetan ikasleek lortutako emai tzei
dagokienez autonomia erkidegoen artean egon den aldeari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN     TZUNA

Lege bil      tza rre ko Erre ge la men du ko 114.1 arti ku -
lu an eza rri ta koa betez, agin    tzen dut Nafa rro a ko
Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi a le an argi ta ra dadin
Alberto Catalán Higueras jaunak egin da ko gal de -
ra ren eran      tzu na, Foru Dipu ta zio ak emana, uniber -
tsitatean sar tzeko probetan ikasleek lortutako
emai tzei dagokienez autonomia erkidegoen arte-
an egon den aldeari buruz koa. Gal de ra 2018ko
maia tzaren 11ko 62. Nafa rro a ko Par la men tu ko
Aldiz ka ri Ofi zi a le an argitaratu zen.

Iruñean, 2018ko ekainaren 4an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

ERAN  TZU NA

Unión del Pueblo Navarro (UPN) talde parla-
mentarioari atxikitako foru parlamentari Alberto
Catalán Higueras jaunak 9-18-PES-00108 ida -

tzizko galdera aurkeztu du. Hauxe da Nafarroako
Hezkun tzako kon tseilariaren informazioa:

Eskaera horretan, 7 galdera egiten dira, Ba -
txilergoan Uniber tsitatera sartu ahal izateko egin
beharreko ebaluazioan lortutako emai tzei buruz.
Banan-banan eran tzunen ditugu:

1. Hezkun tza Departamentuak analisirik egin
al du Uniber tsitatean Sar tzeko Probetan autono-
mia erkidegoetako ikasleek lortutako emai tzak
direla eta?

Hezkun tza Departamentua ordezkatuta dago
graduko ikasketa ofizialetara sar tzeko probak
antola tzen dituen ba tzordean, eta ba tzorde horren
baitan, Nafarroan lortutako ikastaro eta emai tza
guztiak azter tzen ditu.

Bestalde, Uniber tsitate Zerbi tzuak urtero Nafa-
rroako Uniber tsitate Publikoan egindako proben



emai tzei buruzko fi txategiak Uniber tsitate Informa-
ziorako Sistema Integratuan (SIIU) sar tzen ditu.
Sistema hori Hezkun tza, Kultura eta Kirol Ministe-
rioko Uniber tsitateen Koordinaziorako eta Jarrai-
penerako Zuzendariorde tza Nagusiaren mende-
koa da. Ministerioak autonomia erkidego
guztietako datuak bil tzen ditu eta estatistika nazio-
nalak egiten ditu, zeinak gero bere atarian
argitara tzen baitira, honako esteka honetan:

http://www.mecd.gob.es/servicios-al-ciudada-
no-mecd/estadisticas/educacion/universitaria/esta-
disticas/estadistica-de-las-pruebas-de-acceso-a-la-
universidad0.html

2. Departamentuaren ustez, autonomia erkide-
go ezberdinetan egiten diren probetan uniformeta-
sunik ez egoteagatik ematen al dira kalifikazio
ezberdinak?

Uniber tsitatera sartu ahal izateko Ba txilergoko
gaurko ebaluazioaren kalifikazioa Ba txilergoko
batez besteko notaren % 60aren eta derrigorrezko
faseko kalifikazioaren % 40aren batez besteko
haztatua da, betiere fase horretan 4ko batez bes-
teko nota bat lortu bada. Proba gainditu tzat ema-
ten da haztapen horren emai tza 5 puntukoa edo
gehiagokoa bada.

Onarpenaren nota kalkula tzeko, derrigorrezko
faseko notari derrigorrezko fasean hautatutako
modalitateko enborreko ikasgai orokorrean lortuta-
ko kalifikazioak gehi tzen zaizkio, edo borondatez-
ko fasean gainditutako ikasgaietan lortutakoa,
haiei bidezko diren hautapen-parametroak aplika-
tuz, betiere proba horiek gainditu baldin badira.

Horrenbestez, onarpeneko notan zenbait fakto-
rek esku har tzen dute, eta horiek eragiten dituzte
autonomia erkidegoen arteko aldeak, bai eta auto-
nomia erkidegoaren barrenekoak ere.

3. Planteatu al da gai hori autonomia erkidego-
etako hezkun tza-arduradunen eta Hezkun tza
Ministerioko arduradunen artean izandako
konferen tzia sektorialetan?

Galderan aipa tzen den gaia zenbait aldiz trata-
tu da Nafarroako Gobernuko Hezkun tza Departa-
mentuko ordezkaria presente egon den konferen -
tzia sektorial ba tzuetan.

4. Hezkun tza Departamentuaren ustez, Uniber -
tsitatean sar tzeko proba berberak egin beharko al
lirateke autonomia erkidego guztietan?

Nafarroako Gobernuko Hezkun tza Departa-
mentuko ordezkariak aldeztu izan du proba
batera tzeko erabaki soilak ez lukeela bermatuko
zailtasun-maila bera izatea erkidego guztietan, eta
aurrera egin beharra dagoela erkidego guztietako

ebaluazio prozeduren kalitatea hobe tzearen arlo-
an, kalitatezko gu txieneko estandar ba tzuen bitar-
tez, hartara proben eta probetatik abiatuz egiten
diren zuzenketen arteko baliokidetasuna lor tzeko.
Horixe izanen li tzateke teknikoki egokia den bide
bakarra proben eta haien zuzenketen arteko kon-
paragarritasuna berma tzeko.

Gu txieneko estandar komun ba tzuk ezarri
behar dira autonomia erkidego guztien tzat, azter-
ketetan honako hauek kontuan har tzen dituzten
kalitatezko profil ba tzuk ezar tzeko:

• Azterketak nola sortu, galderak aipa tzen
duen bezala, xedea deskriba tzeari eta azterketa-
ren erabileraren testuinguruari dagokionez, bai eta
populazioko noren tzat diren egokiak ere; probak
sortuko dituztenak hauta tzeko eta presta tzeko iriz-
pideak; eta administrazio desberdinen azterketak
paraleloan konparagarriak izatea, edukiei, egon-
kortasunari, sendotasunari eta ebaketa-puntuei
dagokienez.

• Behar diren administrazioa eta logistika: pro-
bak administra tzen dituzten zentroek prozedura
argi eta gardenak eskain tzen dituztela eta emai -
tzen segurtasuna eta konfiden tzialtasuna egoki
babesten dela berma tze aldera, bai eta kasuko
datuen segurtasuna eta konfiden tzialtasuna ere,
datuen babesari buruzko legeria indardunean eza-
rritakoa betez.

• Puntuazioa eta kalifikazioa: behar bezain
zeha tz eta fidagarriak izanen dira. Fidagarritasuna
kalkulatuko da eta proben kalifika tzaileen errendi-
menduari buruzko datuak jaso eta aztertuko dira.

• Azterketan analisia: horrekin segurtatuko da
haietan izangaien lagin egoki eta ordezkagarri
baten datuak jaso eta azter tzen direla; hartara,
segurtasuna eduki daiteke haien lana azterketan
ebalua tzen diren trebetasunen emai tza dela,
azterketaren neurriaren zailtasuna, diskriminazioa,
fidagarritasuna eta aka tsak kalkula tzeko.

• Parte-har tzaileei informazio egokia ematea,
emai tzak interpreta tzen eta egoki erabil tzen lagun -
tzeko.

5. Hezkun tza Departamentuak beste autono-
mia erkidego ba tzuei hori plantea tzeko asmorik ba
al du?

Gai hori dagokion foroan aztertu beharko da;
hau da, konferen tzia sektorialetan.

6. Ministerioak horri buruzko azterlan bat egi-
tea egoki li tzatekeelakoan al dago?

7. Hori egin dadin eskatuko al du?

Nafarroako Parlamentuko A.O. / IX. legegintzaldia                                99. zk. / 2018ko abuztuaren 3an

23



Bi galdera horien eran tzuna laugarren galdera-
ren eran tzunean dago.

Iruñean, 2018ko ekainaren 4an.

Hezkun tzako kon tseilaria eta Gobernuko ele-
duna: María Solana Arana
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Galdera, espe txeko osasun-lagun tzaren arloko eskumenak eskualda tzeko
negoziazioari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN     TZUNA

Lege bil      tza rre ko Erre ge la men du ko 114.1 arti ku -
lu an eza rri ta koa betez, agin    tzen dut Nafa rro a ko
Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi a le an argi ta ra dadin
Bakar txo Ruiz Jaso andreak egin da ko gal de ra ren
eran      tzu na, Foru Dipu ta zio ak emana, espe txeko
osasun-lagun tzaren arloko eskumenak eskualda -
tzeko negoziazioari buruz koa. Gal de ra 2018ko
maia tzaren 11ko 62. Nafa rro a ko Par la men tu ko
Aldiz ka ri Ofi zi a le an argitaratu zen.

Iruñean, 2018ko ekainaren 1ean

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

ERAN  TZU NA

EH Bildu Nafarroa parlamentu-taldeari atxikita-
ko foru parlamentari Bakar txo Ruiz Jaso andreak
ida tziz eran tzuteko galdera egin du (9-18/PES-
00109), informazioa nahi baitu “espe txeko osa-
sun-lagun tzaren arloko eskumena eskura tzeko
negoziazioei buruz”. Hauxe da Nafarroako Gober-
nuko Osasuneko kon tseilariak horren gainean
informatu beharrekoa:

Iruñeko espe txeari , dagokionez, zertan da
Nafarroako Foru Komunitateak espe txeko osa-
sun-lagun tzaren arloko eskumenak bere gain har -
tzeko negoziazioa? Zer da eskualda tze-plana
presta tzeko negoziazioetan hi tz egiten ari dena?
Zer epetan aurreikusten da eginen dela eskualda -
tzea?

Nafarroako Gobernuko Osasun Departamen-
tuak zenbait bilera —bertara tzekoak zein telefono-
konferen tzia bidezkoak— egin ditu espe txeetako
erakundeekin, espe txe-osasunaren arloko esku-
menen transferen tzia negozia tzeko.

Bilera horietan, agerian geratu da transferen -
tzia hori bururaino eramateko bi aldeek daukaten
interesa.

Negoziazioa beharrezkoak diren hiru prozesu-
tan egin da:

Lehenengoa: espe txean osasun-zerbi tzua
emateko baldin tza teknikoak eta hura Osasunbi-
dea-Nafarroako Osasun Zerbi tzuan guztiz sar -
tzea. Fase horren abiapuntua zen bi zerbi tzuen
egungo fun tzionamendu- eta koordinazio-eredua-
ren garapen aipagarria. Garran tzi berezia eman
zaio O-NOZen eta Espe txeetako Erakundeen his-
toria klinikoak integra tzeari, eta Espe txeetako Era-
kundeek eta Osasuneko, Gizarte Zerbi tzuetako
eta Berdintasuneko Ministerioak proposamen tek-
nikoa ematearen zain gaude. Prozesu honetan
parte hartu dute Osasun Zuzendari tza Nagusiak,
Eriari Osasun Lagun tza emateko Zuzendari tzak,
Oinarrizko Osasun Lagun tzako Kudea tzaile tzak,
Nafarroako Ospitaleguneko Kudea tzaile tzak eta
O-NOZen Informazio Sistemen Zerbi tzuak, Espe -
txeetako Osasunaren Koordinaziorako
Zuzendariorde tza Nagusiko, Iruñeko Espe txeko
Zuzendari tzako eta espe txeko osasun-zerbi -
tzuetako ordezkariekin.

Maia tzean, Espe txeetako Erakundeei eskatu
diegu informazioa eman diezagutela espe txeko
osasun-zerbi tzuaren fun tzionamenduari buruzko
eta haren plantillari eta langileen lan-baldin tzei
buruz. Horrekin, transferen tzia negozia tzeko
behar diren beste bi prozesuak ireki tzen dira:
balorazio ekonomikoa eta profesionalen lan-
baldin tzak.

Behin informazio hori jasota, ebaluaziorako ba -
tzorde tekniko bat eratuko da, eta hartan ukitutako
departamentuetako ordezkariak sartu beharko
dira.

Deskribatutako prozesuetako kasuko  txosten
teknikoak 2018ko amaieran egonen dira eskura-
garri, eta horrek aukera emanen du transferen tzia



2019ko lehenengo lauhilekoan formalki plantea -
tzeko.

Hori guztia jakinarazten dizut, Nafarroako Par-
lamentuko Erregelamenduaren 194. artikulua
betez.

Iruñean, 2018ko maia tzaren 23an.

Osasuneko kon tseilaria: Fernando Dominguez
Cunchillos
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Galdera, jakitekoa zein arrazoi izan zituen Nafarroako Gobernuak
Larrialdietako Unitate Militarraren uholdeen aurkako zerbi tzuaren
lagun tza ez eska tzeko.

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN     TZUNA

Lege bil      tza rre ko Erre ge la men du ko 114.1 arti ku -
lu an eza rri ta koa betez, agin    tzen dut Nafa rro a ko
Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi a le an argi ta ra dadin
María Carmen Segura Moreno andreak egin da ko
gal de ra ren eran      tzu na, Foru Dipu ta zio ak emana,
jakitekoa zein arrazoi izan zituen Nafarroako
Gobernuak Larrialdietako Unitate Militarraren
uholdeen aurkako zerbi tzuaren lagun tza ez eska -
tzeko. Gal de ra 2018ko maia tzaren 18ko 67. Nafa -
rro a ko Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi a le an argitara-
tu zen.

Iruñean, 2018ko maia tzaren 31n

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

Lehendakari tzako, Fun tzio Publikoko, Barneko
eta Justiziako kon tseilariaren eran tzuna

Unión del Pueblo Navarro (UPN) talde parla-
mentarioari atxikitako foru parlamentari Mari Car-
men Segura Moreno andreak ida tzizko galdera
egin du (9-17/PES-00110). Hauxe da
Lehendakari tzako, Fun tzio Publikoko, Barneko eta
Justiziako kon tseilariaren eran tzuna.

Herri Babeserako Zerbi tzuko zuzendariaren
2018ko maia tzaren 30eko  txostena bidal tzen
dizut; hartan, eran tzuna ematen dio galderaren
lehenengo apartatuari, zeren eta hurrengo bi
apartatuetan eska tzen duena ez baita departa-
mentu honen eskumenekoa.

Hori guztia jakinarazten dizut Nafarroako Par-
lamentuko Erregelamenduko 194. artikulua betez.

Iruñean, 2018ko maia tzaren 30ean

Lehendakari tzako, Fun tzio Publikoko, Barneko
eta Justiziako kon tseilaria: Mª José Beaumont
Aristu

Unión del Pueblo Navarro (UPN) talde parla-
mentarioko Mari Carmen Segura Moreno andreak
honako hau galdetu du galderaren lehenengo ata-
lean. Nafarroako Gobernuak zergatik ez zuen
eskatu Larrialdietako Unitate Militar horren uhol-
deen aurkako zerbi tzua? Horri buruz Babes Zibile-
rako Zerbi tzuak honako informazio hau eman du:

Nafarroako Foru Komunitateko ibai ba tzuetan
apirilean izan ziren uholdeek eragin zuten Larrial-
diko Plan Berezia aktiba tzea apirilaren 12an, oste-
gunez, eta apirilaren 15era arte aktibatuta jarrai -
tzea.

Ibaietako emariek, uholdeak eta urak hartutako
eremuen eta uholdearen ondorioek eragin zuten
planaren aktibazioa 1. egoerako emergen tzia
fasean egitea; ez zen beharrezko tzat jo inongo
unetan ere kalifikazioa 2. mailara igo tzea.

1. egoera dagokie ukitutako eremuetan eskura
dauden bitarteko eta baliabideak erabiliz arreta
bermatu daitekeen kasuei, nahiz eta beharrezkoa
izan planaren beraren arabera emergen tziaren
udalez gaindiko jarraipena egitea.

Larrialdietako Unitate Militarra, Babes Zibilaren
Sistema Nazionalari buruzko 17/2015 Legearen
37. artikuluak ezar tzen duen bezala, mobilizatuko
da larritasuna dela-eta beharrezko tzat jo tzen den
kasuetan.

Apirileko uholdeak 2015eko otsailekoak baino
apalagoak izan ziren. Horrenbestez, motek hobeki
iraun zuten eta ez ziren hainbeste hau tsi. Uholde-



ak ez zuen ondoriorik izan populazioetan, eta ez
zen halakorik gerta tzeko arriskurik izan.

Izan ere, 2015ean, uholdearen inten tsitatea
handiagoa izan bazen ere, ez zen mobilizatu
Larrialdietako Unitate Militarra, zeren orduan ere
uste izan bai tzen Nafarroako uholdearen larritasu-
na zela-eta ez zela beharrezkoa Larrialdietako
Unitate Militarrak parte har tzea.

Aragoiko egoera guztiz bestelakoa da. Herrigu-
ne ba tzuek uholde-zelaiak okupatu izanak ahulda-
de eta larritasun handiagoko egoerak eragin ditu,
eta horiek direla-eta 2. egoera deklaratu behar
izan da, eta Larrialdietako Unitate Militarraren
esku-har tzearekin hobetu daitezkeen egoerak ger-
tatu dira.

Hala eta guztiz ere, aurreko uholdeen jarraipe-
nerako Larrialdietako Aholku Kon tseiluaren bilere-
tan, Espainiako Gobernuak Nafarroan duen
Ordezkari tzako Babes Zibileko Unitateko ordezka-
riei deitu zi tzaien eta bertan egon ziren, besteak
beste errazago izan zedin Barne Ministerioari
Larrialdietako Unitate Militarraren esku-har tzea
eska tzea, behar izanez gero.

Iruñean, 2018ko maia tzaren 30ean.

Herri Babeserako Zerbi tzuko zuzendaria:
Anaut Peña María Isabel

Landa Garapeneko, Ingurumeneko eta Toki
Administrazioko kon tseilariaren eran tzuna

Unión del Pueblo Navarro (UPN) talde parla-
mentarioari atxikitako Mari Carmen Segura More-
no, andreak ida tziz eran tzuteko galderak egin ditu
Larrialdietako Unitate Militarraren uholdeen aurka-
ko zerbi tzuaren lagun tza ez eska tzeko Nafarroako
Gobernuak izan dituen arrazoiei buruz eta beste
gai ba tzuei buruz (9-18-/PES-00110). Hauxe da
Landa Garapeneko, Ingurumeneko eta Toki Admi-
nistrazioko kon tseilariak horiei buruz informatu
beharrekoa:

1. -  Nafarroako Gobernuak zergat ik  ez1.-  Nafarroako Gobernuak zergat ik  ez
zuen eskatu Larr ialdietako Unitate Mil i tarzuen eskatu Larr ialdietako Unitate Mil i tar
horren uholdeen aurkako zerbi tzua?horren uholdeen aurkako zerbi tzua?

Gai hau Lehendakari tzako, Fun tzio Publikoko,
Barneko eta Justiziako Departamentuaren esku-
menekoa da.

2.- Lanik egin al da eremu urperakorretan,2.- Lanik egin al da eremu urperakorretan,
aseguru azkar eta zaluetan? Baloratu al daaseguru azkar eta zaluetan? Baloratu al da
ukitutako lurzatien balio-galera?ukitutako lurzatien balio-galera?

Eran tzuna baiezkoa baldin bada, zein izan da
lan horien emai tza?

Ekainaren 6an seguruak diren datuak.
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3.- Zer erabaki hartu dira ibaiak garbi 3.- Zer erabaki hartu dira ibaiak garbi --
tzeari eta manten tzeari dagokienez?tzeari eta manten tzeari dagokienez?

Garbiketa eta manten tze jarduketak egiten
diren ibaietako ibilgua jabari publiko hidraulikoko-
ak dira, eta azken hori, Urei buruzko Legearen
arabera (uztailaren 20ko 1/2001 Legegin tzako
Errege Dekretua, Urei buruzko 29/85 Legearen
testu bategina onesten duena), Estatuaren esku-
mena da. Eskumen hori, Nafarroan, Ebroko Ur
Konfederazioaren bidez bete tzen da.

Une honetan, Ebroko Konfederazio Hidrografi-
koa aurtengo apirileko uholdeekin lotutako jardu-
ketak azter tzen ari da. Gaur arte, ingurumen-
 txosten bat egiteko eskaera bat jaso da Castejón,

Ribaforada, Cortes eta Buñuelgo obrei buruzkoa,
2018ko maia tzaren 23an. 2018ko maia tzaren
28an, jarduketa horien aldeko  txostena eman
zuen Landa Garapeneko, Ingurumeneko eta Toki
Administrazioko Departamentuak.

Hori guztia jakinarazten dizut, Nafarroako Par-
lamentuko Erregelamenduaren 194. artikulua
betez.

Iruñean, 2018ko ekainaren 8an

Landa Garapeneko, Ingurumeneko eta Toki
Administrazioko kon tseilaria: Isabel Elizalde Arre -
txea
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G saila:
TXOSTENAK, DEIALDIAK ETA PARLAMENTUKO INFORMAZIOA

Deialdia, Nafarroako Kontuen Ganberaren zerbitzuko auditoretzako tek-
nikari izateko bost lanpostu huts lekualdatze lehiaketa bidez betetzeko
(horietako baterako euskaraz jakin behar da).

Lekualdatze lehiaketa bete gabe gelditu dela deklaratzea

Nafarroako Kontuen Ganberaren zerbitzuko
auditoretzako teknikari izateko bost lanpostu huts
–horietako baterako euskaraz jakin behar da–
lekualdatze lehiaketa bidez betetzeko deialdiak
(lehendakari honen 2018ko ekainaren 4ko ebaz-
penaren bidez onetsia) hauxe xedatzen du 4.
oinarriaren 4. apartatuan:

“Ezarritako epean eskaerarik aurkezten ez
bada, Nafarroako Kontuen Ganberako lehendaka-
riak lehiaketa bete gabe gelditu dela deklaratzeko
ebazpena emanen du. Ebazpen hori Nafarroako
Parlamentuko Aldizkari Ofizialean eta Nafarroako
Aldizkari Ofizialean argitaratuko da”.

Xedapen horrekin bat, eta lekualdatze lehiake-
tarako deialdian ezarritako epea bukatuta inolako
eskaerarik aurkeztu gabe, aipatu lehiaketa bete

gabe gelditu dela deklaratu behar da. Hori dela
eta, lehendakaritza honek EBATZI DU:

Lehena. Adieraztea bete gabe gelditu dela
Nafarroako Kontuen Ganberaren zerbitzuko audi-
toretzako teknikari izateko bost lanpostu huts 
–horietako baterako euskaraz jakin behar da–
betetzeko lekualdatze lehiaketa, lehendakari
honen pasa den ekainaren 4ko ebazpenaren
bidez deitua izan zena.

Bigarrena. Xedatzea ebazpen hau Nafarroako
Parlamentuko Aldizkari Ofizialean eta Nafarroako
Aldizkari Ofizialean argitaratuko dela.

Iruñean, 2018ko uztailaren 24an

Lehendakaria: Asunción Olaechea Estanga
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